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По предложение на ГеРБ 
и с подкрепата на “Продъл-
жаваме промяната” и “Бъл-
гарски възход” увеличение на 
минималната работна заплата 
от януари 2023 г. няма да има. 
случилото се на заседанието 
на социалната комисия в пар-

ламента лидерът на БсП кор-
нелия нинова определи като 
абсурд. “Първо, от 1 септември 
догодина Министерският съ-
вет ще определя минималната 
заплата за 2024 г. вторият аб-
сурд - вкараха в минималната 
заплата думата “брутна”. това 

означава, че много хора сега 
ще получат и по-малко от 710 
лв.”, коментира нинова пред 
медиите.

Лидерът на БсП обясни, че 
в минимална брутна заплата от 
850 лева влизат клас прослуже-
но време, нощен труд, извънре-

ден труд. “всичко това досега 
се заплащаше над заплатата, а 
сега влиза вътре. ПП премахна-
ха клас прослужено време, сега 
да излязат и да го обяснят на 
хората”, изтъкна тя и определи 
това като безхаберие.

Позор!
„ЛукойЛ” с държавна шапка

намалиха минималната 
работна заплата
Многохоращеполучатпо-малкоот710лв.
попредложениенаГЕРБ,подкрепениотПП
и„Българскивъзход”,заявиКорнелияНинова
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БСП предлага повече компании да са под държавен контрол при 
кризи. Със закон депутатите забраниха износа на петролни деривати 
от руски нефт за Европа.

ак да прецакаш работника? с 
лицемерие, разбира се. така ГеРБ 
за пореден път ощетиха работе-
щите на минимална заплата. Дой-
де краят и на  псевдосоциалните 
“възгледи” на “Продължаваме 
промяната”.

По време на заседанието на 
социалната комисия депутати за 
момент дори оставиха впечатле-
нието, че не са наясно какво пред-
лагат и какво включва понятието 
“брутна заплата”. в крайна смет-
ка тайният им план се изясни: зад 
лозунгите им в името на благо-
денствието на нацията направиха 
коледен и новогодишен данайски 
дар на около 600 хиляди работни-
ци. те ще трябва да се грижат за 
семействата си с по-малко от 550 
лв. месечно, тъй като размерът 
на МРЗ вече ще бъде брутно въз-
награждение. От това по-голяма 
услуга на работодателите никой 
досега не е правил.

Докато БсП се стреми всячес-
ки да подкрепи най-бедните, ГеРБ 
и ПП вкараха работещите бедни 
в още по-голяма мизерия. Отпа-
дат дори парите за стаж. Целият 
цивилизован свят от десетилетия 
уважава и плаща повече на работ-
ника с по-голям опит и стаж. са-
мозабравилите се десни лобита в 
парламента безочливо му отнеха 
дори това право. 

Безумието и абсурдът на ГеРБ, 
ПП, ДБ и “Български възход” по-
бедиха. Постигнатото от БсП до-
сега в социалната сфера замина 
в канала. Засега. Защото борбата 
продължава. 

К

Аида ПАНИКЯН
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„вЛюбеният
шекспир”
с премиера
в сатирата

Стр. 2

190 000 Лева 
премия за 
вицешампион 
по борба

Милион и половина аржентинци се събраха по улиците на Буенос Айрес, 
за да аплодират световните шампиони по футбол

снимКабта

вкадър

ресторанти 
и супермаркети 
крадат 
най-много ток

абсурдвсоциаЛнатаКомисия

проф. пЛамен киров:
решението 
за оръжието е 
противоконституционно

гръмна 
предпосЛедната 
тръба за газ 
към европа
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“Това, което стана вътре, 
е абсурд. По предложение на 
ГеРБ и с подкрепата на “Про-

дължаваме промяната” и “Бъл-

гарски възход” увеличение на 
минималната заплата от 2023 
г. няма да има. Това заяви ли-

дерът на БсП корнелия Нино-

ва след заседание на социал-

ната комисия в парламента.
Хаос с определянето на 

минималната заплата настъпи 
по време на второто четене в 
комисията на измененията на 
кодекса на труда. с приети-

те решения на практика от 1 
януари най-ниското възна-

граждение в страната няма да 
е предложеното от БсП 850 
лв. може да остане 710 лв., а 
в най-добрия случай може да 
е предложеното от служебния 
кабинет 770 лв., което на прак-

тика продължава досегашната 
традиция да не се основава на 
никакви критерии.  

макар на първо четене и в 
пленарната зала да подкрепи-

ха увеличението, между двете 
четения от ГеРБ направиха 
две подвеждащи предложения: 
да се добави думата “брутна” 
пред минимална заплата и да 
отпадне в заключителните раз-

поредби на кодекса изискване-

то законът да влезе в сила от 
1 януари 2023 г. сходни бяха 
предложенията и на “Продъл-

жаваме промяната” (ПП), като 
Искрен Арабаджиев без заоби-

калки обяви, че с отпадането 
на класа ще се даде по-голям 

шанс за младите.
От години минималната 

заплата се определя с поста-

новление на мс и никога не е 
била брутна.

корнелия Нинова ясно и 
точно обясни, че в брутната 
заплата влизат прослуженото 
време (т.нар. клас), както и 
нощен, извънреден труд и др. 
допълнителни плащания. По 
този начин минималната за-

плата ще е различна за всеки, 
в зависимост от стажа му, като 
ще остане в пълен размер за 
работниците с най-малък стаж, 
а хората с голям стаж ще полу-

чават по-малко пари. От друга 
страна на практика класът ще 
отпадне. “с думата “брутна” 
означава, че много хора ще по-

лучат и по-малко от 710 лв.”, 
разгневи се Нинова. Тя разяс-

ни, че ако в минимална от 850 
лв. бъде включен класът, за 
работник с голям стаж трябва 
да се извадят 250 лв. (прослу-

женото време) и той трябва да 
вземе 600 лв., което е по-мал-

ко и от сегашните 710 лв. По 
време на заседанието от БсП 
предложиха в минималната 
заплата да не влизат допълни-

телните плащания, в това чис-

ло класът, но то не бе прието.
“който пипа клас, пада от 

власт”, припомни стария ло-

зунг на синдикатите директо-

рът на Института за социални 
и синдикални изследвания 
на кНсБ Любослав костов. 
Предложенията на ГеРБ и на 
ПП бяха подкрепени от “Бъл-

гарски възход”.
От БсП няколко пъти 

призоваха вносителите да 
оттеглят предложенията си. 
“всичко, което направихме 
дотук, замина в канала... Те 
сега да носят отговорност и да 
се знае от българските граж-

дани кой какво е направил. 
Не всички депутати ощетиха 
народа”, коментира Нинова 
след заседанието.

Припомняме, че предложе-

нието на БсП за автоматично 
определяне на минималната 
заплата бе тя да е 50% от сред-

ната, като доплащанията да са 
над това, а законът да влезе в 
сила от 1 януари 2023 г.

Ако догодина минималната 
заплата остане 710 лв., хората 
чисто ще вземат 549 лв., което 
е само с 45 лв. над линията на 
бедност от 504 лв.  

“От началото на 2020 г. за 
2 години инфлацията е 27%, 
а ръстът на минималната за-

плата - 27%. За догодина се 
очаква средногодишна инфла-

ция от 7%, което отнесено към 
сегашните 710 лв. прави 760 
лв.”, коментира васил велев 
от АИкБ. По думите му по 
ръст на минимална заплата 
България била в топ 3 на ес. 
Той обаче не каза и дума за 
покупателната способност на 
тези 710 или 760 лева.

Изчисленията на синдика-

тите обаче са различни. костов 
от кНсБ разясни, че в момен-

та на един работник на мини-

мална заплата му се налага да 
работи 6,5 седмици допълни-

телно, за да може да си поз-

воли покупателна способност 
отпреди 24 месеца. “Не знам 
кой механизъм ще изберат 
депутатите, но той трябва да 
доведе до 16-17% увеличение 
на минималната заплата, кое-

то е около 830-850 лв. според 
различни изчисления”, заяви 
костов. 

79-годишнината от разстрела на 18 души в гората до с. Ястре-

бино почетоха представители на БсП в Търговище. сред жерт-

вите са 6 деца и двама старци - от малкия стойне на 7 години до 
дядо стойне на 75. в този ден са убити още 38 човека на терито-

рията на Тузлука.
Паметта на жертвите почетоха социалисти, сред които при-

състваха десислава Петрова, член на Нс на БсП, председателят 
на Общинския съвет на БсП в Антоново Нели Николова и пред-

седателят на БАс в Търговище костадинка Христова.
“За всички поколения еднакво страшно остава престъплени-

ето, извършено през декември 1943 г. През призмата на измина-

лите години събитията, станали в Ястребино, звучат повече като 
предание, което се разказва от уста на уста, но никой не знае 
какво точно се е случило. За да се помни и да няма никога повече 
фашизъм, тези зловещи събития следва да се предават, за да се 
знае историята”, посочиха социалистите.

По думите им най-голямата ценност на човечеството е създа-

ването на човешкия живот и неговото опазване. 

КристианВигенин:

снимКаБта

КорнелияниноВа:

ГЕРБ и ПП сътвориха абсурд. 
Няма да има увеличение на 
минималната заплата от 2023 г.
ДепутатитеотБсПпризовахадабъдатоттегленибезумнитепредложения

БСП в Търговище  
почете паметта на 
жертвите в Ястребино

“Причината лявото да е в криза е свързана 
с кризата в политическия процес в България. 
Почти всички, включително и водещите поли-

тически формации, не са толкова идеологически 
базирани, а са лидерски партии, много често с 
популистки уклон. Това не дава възможност за 
истински идеологически сблъсък там, където 
лявото може да покаже своята сила”. Това заяви 
зам.-председателят на БсП и зам.-председател 
на Народното събрание кристиан вигенин.

По думите му в тази ситуация левицата тряб-

ва да търси тези решения, които са важни не тол-

кова за самата партия и за лявото като цяло, а и 
за България. Той е категоричен, че страната има 
нужда от силна лява политика, а за да се реали-

зира тя, трябва да има силна лява партия, която 
да може да печели избори.

според вигенин наличието на различни фор-

мации, които търсят пътя напред, показва, че 
усилието на БсП за широко ляво обединение е 
споделено. депутатът е на мнение, че всеки, кой-

то  чувства, че споделя левите виждания, търси 
начините, по които лявото да стане отново силно. 
“в този смисъл нашите действия са еднопосоч-

ни, въпреки че към този момент изглежда, че се 
конкурираме”, посочи той. вигенин смята още, 
че процесът ще продължи още малко, докато се 
видят очертанията на едно ново силно ляво, в 
център на което трябва да бъде БсП. социалис-

тът е категоричен, че БсП е единствената лява 
партия в парламента, която има реални възмож-

ности за влияние, и затова ще търси начин как да 
се получи едно цяло, без всеки от участниците 
да загуби своята идентичност.

Център на новото  
силно ляво трябва да е БСП
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ако президентът радев 
не наложи вето върху до-

говора за износ на оръжие 
за Украйна, ще сезираме 
конституционния съд, 
обяви лидерът на бсП 
корнелия Нинова в кюс-

тендил. По думите й вър-

жавният глава многократ-

но е правил изявления, че 
това би ни въвлякло във 
война, а сега се оказва, че 
неговият служебен каби-

нет и неговият министър 
на отбраната е подписал 
споразумението. 

Нинова обясни и защо 

това решение е противо-

конституционно. “в по-

дписания договор пише, 
че оттук нататък ми-

нистерският съвет може 
самостоятелно на закри-

то заседание да променя 
списъка за оръжията или 
боеприпасите, тоест да 
променя условията по 
договора. международ-

ните договори не могат 
да се променят от мс, те 
трябва да минат задъл-

жително на ратификация 
от Народното събрание 
по конституция. Така си 

оставят вратичка след 
това служебен кабинет 
да взима решения на за-

крити заседания какво 
да прави. Това е тотално 
нарушение на консти-

туцията”, категорична е 
Нинова.

“кюстендил е седмата 
или осмата област, която 
посещаваме с ръковод-

ството на партията и на 
парламентарната група. 
Целта на тези обиколки 
е да разговаряме с хората 
по места по горещите по-

литически теми - инфла-

ция, доходи, приемането 
на бюджета, оръжието 
за Украйна, превъоръжа-

ването, самолетите, мне-

нието за съставянето на 
правителство. искаме да 
чуем хората какво ми-

слят, приемат ли това, 
което прави парламен-

тарната ни група”, поясни 
Нинова.

Тя изрази оптимистич-

но мнение за съставяне 
на редовно правителство 
с третия мандат. “Той е 
последният възможен, а 
държавата се нуждае от 
стабилност и правител-

ство. всичко е толкова ди-

намично, менят се нещата 
постоянно. Нека да видим 
на кого президентът ще се 
спре, ако е на нас, ще сви-

каме Националния съвет 
на партията и ще решим” 
обясни Нинова.

По отношение на 
втория мандат на “Про-

дължаваме промяната” 
тя коментира, че поста-

вят условия, които не им 
гарантират мнозинство. 
според Нинова процеду-

рата се е забавила твър-

де много както с първия, 
така и с втория мандат и 
така е загубено политиче-

ско време.

служебният кабинет 
не внесе нов бюджет за 
2023 г., но ще трябва да 
намери средства за пред-

ложението на левицата. 
Нинова даде пример с  
няколко предложения 
на бсП за социални пла-

щания, които вървят ус-

пешно - помощта от 300 
лева от първи до четвърти 
клас и безплатните учеб-

ници до 12 клас. Така че 
макар и тези месеци да 
бяха много неспокойни и 
бурни, ние сме доволни, 
че част от социалните ни 
политики получават под-

крепа, посочи Нинова.

АбонАмент

2023
Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

“взехте най-доброто решение - 
да се даде право да се гласува и с 
хартия, и с машина. казваме го от 
опит, защото  много от хората не 
излязоха да гласуват заради маши-

ните”, заявиха жители на бобов дол 
на среща с народните представители 
и членове на ръководството на бсП 
и парламентарната й група иван 
Ченчев, Христо Проданов, борислав 
гуцанов, атанас Зафиров и бойко 
клечков.

депутатите от левицата подчер-

таха, че най-добрите социални ре-

шения са предложенията на бсП за 
безплатните учебници, за помощта 

за учениците от 1 до 4 клас и за ос-

вобождаването на младите до 26 го-

дини от данъци.
“бсП е последователна, ние сме 

зад корнелия Нинова и провеждана-

та от нея политика. Но проблемът е, 
че всичко, което правите, не се чува 
в достатъчна степен от хората”, зая-

виха участниците в серщата в бобов 
дол. Те поставиха пред депутатите 
от левицата въпроса за бъдещето на 
ТеЦ “бобов дол” и попитаха дали 
ще бъдат засегнати от обещаното от 
“Продължаваме промяната” 40-про-

центно съкращаване на енергийните 
мощности у нас.

бСП сезира КС, ако Радев  
не наложи вето за оръжията
Третиятмандатепоследниятвъзможен,адържаватасенуждае
отстабилностиправителство,заявиКорнелияНинова

СоциалиСТиоТБоБовдол:

Подкрепяме хартиената 
бюлетина

 

 

 

 

 

 

 

 

ПГ “БСП за България” настоява настоятелно служебният премиер Гълъб 
Донев да дойде в парламента и да обясни с какви задачи и по каква причина 
министърът на отбраната Димитър Стоянов е в Украйна, заяви проф. Ру-

мен Гечев от трибуната в началото на пленарното заседание. 
По думите му е притеснително, че депутатите научават за това посеще-

ние от украинските медии, преведено и след това съобщено в българските 
средства за информация.  
Проф. Гечев подчерта и факта, че все още не е обнародвано решението на 
Народното събрание за износ на оръжия за Украйна. Още повече, че ние сме 
дали писмено искане към президентството за налагане на вето и неговото 
обсъждане в парламента, уточни той. 
По-рано от Министреството на отбраната цитираха думи на Стоянов от 
срещата му с украинския му колега Олексей Резников, че България категорич-

но подкрепя суверенитета, независимостта и териториалната цялост на 
Украйна в международно признатите й граници. Стоянов е на работно посе-

щение в Киев по покана на неговия колега, се посочва в пресъобщението на МО. 
Сред обсъдените теми са били военната и военно-техническата помощ, коя-

то България предстои да предостави, националният принос в тренировъчната 
мисия на Европейския съюз EUMAM, българската подкрепа за възстановява-

нето на Украйна и перспективите й за европейска интеграция. Предвижда 
се и участие на до 50 български военнослужещи за обучение за въоръжение и 
техника, на територията на държави членки на ЕС и/или в България.

бСП вика премиера да каже защо 
военният министър е в Украйна

  �
Юлия КУЛИНСКА
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бсП е в готовност да поиска оставки-

те на кмета на варна иван Портних и на 
председателя на Общинския съвет То-

дор балабанов. Това съобщи вчера Па-

вел раличков, председател на градския 
съвет на партията. Той уточни, че до тази 
стъпка ще се стигне, ако не бъдат приети 
предложенията на формацията да бъдат 
изплатени заплатите на работещите в бе-

лодробната болница. 
ден по-рано служителите излязоха на 

протест и затвориха пътя към белослав. 

Причината за недоволството им е, че от 
10 месеца не са получавали заплати, то-

кът в лечебното заведение е спрян, което 
е принудило медиците да пуснат болни-

те от туберкулоза да се лекуват в домо-

вете си.
На заседанието на Общинския съвет 

на варна днес съветниците от бсП ще 
направят предложения общината да оси-

гури пари за възнагражденията на хора-

та и да плати тока на болницата, уточни 
проф. анелия клисарова, председател 

на комисията по здравеопазване. Тя 
припомни, че проблемите с лечебното 
заведение се трупат вече 10 години. То 
е общинска структура, но дейността му 
е държавно делегирана - т.е. не работи 
по клинични пътеки. Парадоксът е, че 
ако има повече болни, болницата ще по-

лучава повече пари, а целта на лекарите 
всъщност е пациентите с туберкулоза да 
намаляват, а не броят им да расте, посо-

чи клисарова.
Тя припомни още, че от години се 

водят разговори със здравното минис-

терство този тип медицинска помощ да 
премине към друго лечебно заведение. 
до момента обаче от ведомството няма 
реакция на предложението. Не е задъл-

жително дейността на белодробната 
болница и обслужването на пациентите 
с това заболяване да е към варненска 
лечебница, допълни клисарова. По ду-

мите й би могло да се ползва база и в 
региона, като бъдат осигурени пари за 
ремонта й.

Засега нито министерството на здра-

веопазването, нито община варна дават 
заявки, че ще помогнат на лечебното за-

ведение да възстанови дейността си.

Полицията и прокура-

турата в Плевен разслед-

ват областния управител 
иван Петков за побой над 
две малолетни момчета. 
случаят е от местното 
село крушовица отпре-

ди 10 дни. инцидентът е 
отразен в бюлетините и 
на мвр, и на държавното 
обвинение, но развитие по 
него няма.

след концерт в мест-

ното читалище две деца се 
оплакали на родителите 
си, че са били бити. мом-

четата са на 12 и 13 годи-

ни и твърдят, че област-

ният управител на Плевен 
ги е нападнал. кметът на 
село крушовица потвър-

ди за инцидента.
Областният управител, 

който е бивш надзирател в 
затворите, има своя версия 
за инцидента и твърди, че 
шамари не е удрял. Напра-

вил забележка. 
родителят на едно от 

децата е подал жалба в 
полицията и разследва-

щите работят по версията 
за причиняване на лека 
телесна повреда на непъл-

нолетни по хулигански 
подбуди.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Нощен градски транспорт ще се движи в София 
в Новогодишната нощ, съобщиха от Центъра за 
градска мобилност. По празниците някои линии ще 
са на по-големи интервали, а други изобщо няма да 
се движат. На 29 и 30 декември линиите на масо-
вия градски транспорт ще работят по празнични 
разписания. Изключение правят номерата 63, 66 и 
67, които ще запазят делничните си разписания. 
До 3 януари няма да се движат автобуси 7, 58, 
68, 103, 109, 110, 294 и 304. В Новогодишната нощ 
от 23,30 ч. до 4,30 ч. влаковете на линии 1 и 4 на 
метрото ще се движат на интервал от 23 до 45 
минути, а на линия 3 - на  30 минути. Автобуси, 
тролейбуси и трамваи ще са с интервали между 
40 и 70 минути. На 1 януари до 15,30 часа с праз-
нични разписания ще бъдат автобусни линии: 1, 5, 
11, 12, 31, 42, 56, 59, 63, 64, 72, 76, 77, 79, 82, 83, 86, 
88, 94, 98, 102, 108, 111, 117, 120, 204, 260, 280, 309, 
310, 314, 404, 413, 604, 5ТМ, 8ТМ; Автобусна линия 
66 ще се движи по делнични разписания.

десетки жители на велинград 
излязоха вчера на протест в защи-

та на езерото “клептуза”. 
Хората се събраха пред сгра-

дата на общината, за да изразят 
недоволството си срещу отдава-

нето на концесия на емблема-

тичния парк и карстовия извор 

към него. Те настояват и да бъде 
запазена общинската болница, 
която се готви да бъде привати-

зирана. 
Протестиращите обясниха, че 

“клептуза” е разположена в защи-

тена местност. мястото обаче не 
се поддържа, защото преди десет 

години е било дадено на частно 
лице. идеята за отдаване на кон-

цесия не е от вчера и напрежение 
по казуса имаше още в началото 
на годината. 

вчера на заседанието на Об-

щинския съвет обаче такава точка 
така и не беше разгледана. 

бум на кражбите е регистриран 
в кюстендилски села заради въве-

дения режим на уличното осветле-

ние. Той се наложи още през мина-

лата зима заради невъзможност на 
общините да плащат повишените 
разходи заради скъп ток. 

в селата на община кюстендил 
от два месеца вечер уличните лам-

пи не светят заради икономии на 
община кюстендил. в с. Николи-

чевци например кражби в послед-

ни дни се случват непрекъснато. 
докато осветлението работело, 
крадците не действали. Официал-

но обаче сигнали не били подава-

ни, твърди кметът на кочериново 
спаска методиева. Хората настоя-

ват за по-засилен контрол от поли-

цията. според графика осветлени-

ето в селата ще заработи отново в 
дните преди коледните празници. 
след ивановден обаче то ще бъде 
угасено. От община кюстендил 
заявиха, че очакват да се генерира 
икономия от около половин мили-

он лева за зимния сезон.

СнимкаБТа

Полицаи и доброволци, участници в спасителната акция за Александър от Перник, 
бяха наградени в Министерството на вътрешните работи на официална церемония. 
11-годишният Сашко също пристигна изненадващо на тържеството заедно с баща си

БСП във Варна обмисля 
да иска оставки заради 
Белодробната болница
Социалиститещенаправятднеспредложенияобщината
даосигурипаризавъзнаграждениятанахоратаидаплатитока

Разследват областния 
управител на Плевен за 
побой над малолетни

Нощен градски 
транспорт и промени 
в линиите в София 
за Нова година

Велинград на протест в защита 
на езерото „Клептуза“

Бум на кражбите в Кюстендилско 
заради режим на уличните лампи
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депутатите от икономи-

ческата комисия в парламен-

та приеха на първо четене 
законови промени, свърза-

ни с незабавно плащане на 
обезщетения в чужбина по 
линия на системата “Зелена 
карта”. Подкрепата обаче бе 
с уговорката, че финансовото 
министерство ще преработи 
текстовете, така че да не се 
допусне източване на пари 
от застрахователните компа-

нии с фиктивни катастрофи и 
поскъпване на застраховката 
“Гражданска отговорност”.

Промени в кодекса по за-

страховане, внесени от слу-

жебния кабинет, предвиждат 
българското бюро “Зелена 
карта” моментално да изпла-

ща предявените искания за 
обезщетения при пътни ин-

циденти в чужбина. в изклю-

чително кратък срок - 7 дни, 
съответният застраховател, 
сключил полицата, трябва да 
преведе сумата в бюрото. на 
практика се въвежда прин-

ципът “първо плащаш, после 
оспорваш”, с което се търси 
решение на стар проблем, 
свързан с отказа на някои 
застрахователи да плащат 
обезщетения, защото смятат, 
че се фиктивни.

асоциацията на българ-

ските застрахователи и само-

то национално бюро “Зелена 
карта” силно се противопос-

тавиха на подобно законово 
решение.

министрите на енергетиката на страните 
от ес договориха пределен лимит от 180 евро/
мвтч за цената на газа на едро при определени 
условия, заяви говорител на съвета на ес, ци-

тиран от дПа. компромисът предвижда тава-

нът на цената на газа на едро за някои фючърси, 
търгувани на нидерландския хъб TTF, да важи 
за три поредни дни.

Таванът е с почти 100 евро по-малко от 
първоначалното предложение на европейската 
комисия миналия месец, когато предложи ме-

ханизъм за ограничаване на цените, когато дос-

тигнат 275 евро на мвтч за 10 последователни 
дни. ограничението първоначално ще се при-

лага за договори със срок на бъдеща доставка 
между един месец и година напред.

Цените също така трябва да бъдат с 35 евро 
за мегаватчас над средните глобални цени на 
втечнения природен газ, за да бъде задействан 
договореният таван. извънборсовите сделки 
може да бъдат включени на по-късен етап, след 
преглед от Брюксел. не е ясно дали става дума 
за обикновен или динамичен таван, като за по-

следния настояваше и България. Предложението 

ще бъде прието на писмена процедура тези дни.
окончателната сделка беше постигната, 

след като бе получено съгласието на Германия, 
която беше категорично против тавана поради 
опасения, че той ще доведе до пренасочване на 
газови доставки от европа към региони с по-ви-

соки платежни цени. нидерландия и австрия, 
които също бяха против тавана, се въздържаха 
при окончателното гласуване, а Унгария гласу-

ва против.
няколко пазарни оператори, включително 

борсата ICE, операторът на европейския газов 
индекс TTF, предупредиха, че ограничението 
може да увеличи нестабилността, тъй като тър-

говците биха го заобиколили чрез нерегулира-

ни извънборсови сделки. 
междувременно кремъл определи догово-

рения таван за цените на природния газ като 
посегателство върху пазарните механизми, 
предаде Тасс. Това е нарушение на пазарния 
процес на ценообразуване, посегателство върху 
пазарните процеси. всякакви опити за таван са 
неприемливи, заяви правителственият говори-

тел дмитрий Песков.

Природният газ през яну-

ари ще поскъпне с около 30%, 
прогнозира пред нова телеви-

зия служебният министър на 
енергетиката росен Христов. 
По думите му причината за това 
е, че се очаква да се използват 
количества от хранилището в 
Чирен, които са купени на по-
високи цени. “надявам се цена-

та да е под 200 лв., но вероятно 
средната цена ще е около 200 
лв., което е в границата на при-

емливото”, смята той.
Прогнозата на министъра 

обаче се различава от това, кое-

то поиска “Булгарагаз” от кевр. 
Газовото дружество внесе преди 
десетина дни в комисията заяв-

ление за утвърждаване на цена 
от 204,53 лв. на мегаватчас или 
104,57 евро (без цени за достъп, 
пренос, акциз и ддс), което е 
близо 40% повече от сега дейст-

ващата цена.
По думите на Христов до 

края на годината България ще 
подпише дългосрочен договор 
с Турция за доставка на приро-

ден газ. “Това не е постигано 
никога досега - да ползваме тур-

ските терминали за втечнен газ. 

Преговаряме за 1 милиард куб. 
метра, което са още 30%. Гово-

рим за 13-годишен договор на 
много изгодни цени. Трябва да 
е пак с кораби и да се втечнява. 
следващата стъпка е доставка-

та на кораби. върви 10-годишен 
търг. Турция ни предлага да се 
включим в техните преговори 
с няколко от най-крупните све-

товни доставчици. Преговарят 
основно с американски компа-

нии и с европейски от норве-

гия”, каза той.
Христов посочи, че България 

консумира около 3,5 милиарда 

куб. метра газ на година. 1 мили-

ард идва от азербайджан, тоест 
около 30%. “в момента всичко 
останало купуваме от Гърция 
- втечнен и тръбен газ. Това са 

краткосрочни договори”, уточни 
министърът. според него прено-

сът на втечнен газ за България 
през Турция може да е факт през 
април следващата година.

НовапрогНоза:

С около 30% ще поскъпне газът през януари

В ЕС се разбраха за 180 евро 
газов ценови таван

Депутатите поискаха 
гаранции срещу източване 
на застрахователи

депутатите одобриха на първо че-

тене пакет от законопроекти на дБ и 
дПс - за налагане на държавен контрол 
върху рафинерията “Лукойл нефто-

хим” ад и предотвратяване на износа 
на петролни деривати от руски нефт за 
европа. единствено “БсП за България” 
и “възраждане” гласуваха против. 

според Борислав Гуцанов трябва да 
се увеличат обектите, в които държавата 
да може да се намесва при кризи. “ако 
искаме законопроектът да бъде пълен, в 
него трябва да бъдат включени и други 
обекти, като централите от комплекса 
“марица изток” или концесиите за до-

бив на злато, например. нека този зако-

нопроект обхваща всички стратегически 
критични предприятия”, заяви Гуцанов.

“Похвално е, че след успешната 
приватизация за жълти стотинки на 
“Лукойл нефтохим”, дБ сега предла-

га държавата да има по накакъв начин 
контрол в рафинерията”, коментира и 

депутатът от БсП драгомир стойнев. 
Гуцанов пък припомни, че “Лукойл 
нефтохим” е бил приватизиран за 101 
млн. долара.

според промените в закона контро-

лът ще бъде осъществяван от министъ-

ра на икономиката, който ще има право 
да назначи особен търговски управи-

тел в съответната нефтопреработваща 
компания. Предложението предвижда 
въпросният търговски управител да се 
назначава за срок от шест плюс шест 
месеца, но да няма право да се разпо-

режда с имуществото на дружеството. 
По думите на стойнев във връзка с 

предложението на дБ има интерпрета-

ции, които пораждат страхове. създава 
се впечатлението, че е хубаво да се на-

каже русия. “ясно трябва да се обясни, 
че това ще става в случай на нужда”, ко-

ментира стойнев. 
Парламентът реши да ограничи и 

износа на петролни продукти, произ-

ведени от руски нефт за европа. в дис-

кусията по въпроса проф. румен Гечев 
посочи, че това ограничение тежко ще 
удари не само рафинерията, но и енер-

гетиката и икономиката на страната ни. 
“докато европа налага санкции 

срещу русия под натиска на саЩ, 
вашингтон вдигна ембаргото срещу 

“омразния” режим във венецуела и ще 
внася неограничени количества нефт 
и петролни продукти от тази страна”, 
подчерта проф. Гечев.

според него спирането на петрол-

ните доставки от русия ще доведе до 
сериозно оскъпяване на вноса на нефт 
през Босфора, тъй като там ограничени-

ето е до 5000 тона транзит годишно. а 
нашата рафинерия преработва 11 млн. 
тона нефт годишно и ще са необходими 
2200 малки танкери, които да пресичат 
Босфора, което ще тласне цените на го-

ривата рязко нагоре.
на неточните възражения на делян 

добрев /ГерБ/ проф. Гечев разясни, че 
досега рафинерията е работела с близо 
50% петрол, който не е руски, но той е 
идвал от казахстан през пристанището 
в Грузия и не е пресичал Босфора.

По-рано вчера “Лукойл” преведе 
авансов данък в размер на 90 млн. лв. в 
държавния бюджет. 

БориславгуцаНов:

Повече обекти под контрола 
на държавата при кризи
парламентътодобризаконзаспираненаизноса
напетролнидериватиотрускинефтзаЕвропа

Брислав Гуцанов
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само 11% от българите мо-

гат да спестяват. Това показват 
резултатите от проучване на из-
следователския център "Тренд", 
направен между 6 и 13 ноември 
по поръчка на форума "Уебит". 
Цената на храните и инфлация-

та пък притесняват хората най-
много, показва и проучване на 
"алфа рисърч" за форума.

според проучването на 
"алфа рисърч", освен цената 
на храната и инфлацията, це-

ната на енергията също е в топ 
три от проблемите на хората. 
65,5% от българите работят 
заради прехраната и едва око-

ло 29 на сто заради кариерна-

та реализация. според Боряна 

димитрова от "алфа рисърч", 
цитирана от Бнр, това трябва 
да е червена лампа за бизнеса.

38% от анкетираните в 
проучването на "алфа ри-

сърч" смятат, че вноските за 
безработица, пенсионно и 
здравно осигуряване трябва да 
бъдат увеличени, 62% казват, 
че трябва да бъдат намалени, 
защото са твърде високи и на-

сърчават хората да не работят.
според проучването на 

"Тренд" основните приори-

тети за правителството днес 
трябва да е борбата с високите 
цени, ограничаване на социал-

ните неравенства и борбата с 
корупцията.

само 11% от българите мо-

гат да спестяват, 39 на сто, и 
това е мнозинството - живеят 
нормално, но не могат да спес-

тяват. 19% харчат от спестява-

нията си. Без заеми и кредити 
не могат да изкарат 27% от за-

питаните.
над 80% от всички спестя-

вания на българските домакин-

ства в банките са концентира-

ни в едва 15% от депозитите. 
в същото време почти 2/3 от 
всички банкови сметки съхра-

няват дребни суми до 2500 лв. 
Това показва анализ на инсти-

тута за социални и синдикални 
изследвания към кнсБ.

огромната част от банковите 
влогове обаче са с дребни суми. 

67% или 6,1 млн. броя депозити 
са със сметки до 2500 лв. общата 
им стойност е едва 2,5 млрд. лв. 
или само 3,8% от всички спестя-

вания в банките. в същото вре-

ме големите депозити -тези със 
суми над 100 000 лв. по тях, са 
едва 1% от общия брой, но в 
тях се съхраняват около 30% от 
всички спестявания на домакин-

ствата в банките.
данни към края на март по-

казват, че само за три месеца 
броят на депозитите е нама-

лял с над 360 000. За поредно 
тримесечие се наблюдава как 
българите масово закриват 
по-малките сметки в банките. 
обяснение за тази тенденция 
може да се търси в обеднява-

нето на населението от 2020 
г. насам вследствие първо на 
здравната, после на икономи-

ческата криза. в същото време 
банките съществено вдигнаха 
таксите за различни операции 
и поддържане на сметки, кое-

то напълно обезсмисля съхра-

няването на пари при нулеви 
лихви по депозитите. най-го-

лям е спадът на влоговете с до 
1000 лева по тях - с близо 98 
000 броя по-малко в сравне-

ние с края на 2021 г. следват 
тези от 1000 до 2500 лева - те 
са намалели с над 39 000 броя 
за три месеца, както и от 2500 
до 5000 лева, която са с 10 166 
броя по-малко. спадове има и 
при депозитите до 10 000 лв.

Търсенето на бързи кредити в Бълга-

рия е нараснало сериозно през послед-

ните три месеца. Хората, теглили бързи 
кредити у нас, са с 30% повече от мина-

лата година. Проблем е не само влизане-

то в спиралата на бързите кредити, но и 
задлъжняването със скъпи кредити. Това 
съобщи пред "България он ер" кредит-

ният консултант Тихомир Тошев. "Тази 
тенденция започна да се засилва преди 
3-4 месеца, когато инфлацията натисна 
доходите на хората, особено на тези, ко-

ито са с по-ниски доходи. Голяма част 
от тях не можеха да вържат семейния 
бюджет и решиха, че ще прибегнат към 
бързи кредити, за да покрият ежедневни 
разходи", каза Тошев.

По думите му риск е задлъжнява-

нето с все по-скъпи кредитни проду-

кти. "Хората теглиха по-големи суми, 
което при бързите кредити означава, 
че задлъжняваме с най-скъпия креди-

тен продукт. освен това го разтягаме 
за по-дълъг период", посочи специ-

алистът. Той допълни, че в момента 
фирмите за бързи кредити предлагат 
по-големи суми. "Преди беше нормал-

но да се тегли кредит до 400 лв., сега 
обаче има предложения за 5-6 хиляди. 
Хората изпитват затруднение да връ-

щат такива суми, някои от тях теглят 
втори кредит, за да покриват първия", 
допълни той.

Тошев разказа, че е консултирал 
хора, които имат дори по 6-7 кредита. 
"Бяха влезли в една спирала, в която 
вече не можеха да връщат", посочи той. 
По думите му бързите кредити трябва 
да са за нещо наистина необходимо и 
да се теглят не повече от 500 лв.

отчита се и ръст на лошите креди-

ти при бързите заеми. статистиката 
показва, че 20% от тях се влошават, и 
според Тошев това ще продължи.

Цените на жилища-

та в софия не само не 
се укротиха, но бясно 
хвърчат нагоре. нещо 
повече, уж недолюбва-

ните панелки се прода-

ват, и то, оказва се, на 
луди цени. колкото и да 
не е за вярване, брокери 
съобщиха за доста шо-

кираща сделка - мало-

мерна панелка в "мла-

дост" е продадена за 96 
000 евро. Това означава 
2500 евро за квадрат. 

Годината беше из-

ключително активна 
в търсенето на имоти, 
обобщават експертите 
Пепи димитрова и Ти-

хомир Тошев. според 
Тошев остават най-ат-

рактивни кварталите в 
центъра - "изток" и "Ло-

зенец", както "иван ва-

зов" и "младост", който 
е топ кварталът на со-

фия от по-отдалечените 
и който си държи цена-

та. "всеки си има свое-

то най-добро място, но 
категорично столицата 
генерира интерес и жи-

лищата се търсят", заяви 
Тошев пред БнТ. Той 
предупреди, че влизаме 
в период на увеличаване 
на лихвите по кредити, 
като очакването е това 
да се случи през следва-

щата година. кредитите 
вероятно ще поскъпнат с 
10-15%.

според Пепи дими-

трова новото модерно 
е селска къща с двор 
и градина. Това е така, 
защото на село е добро 
качеството на живот и 
храната. Хората обаче 
трудно продават земя-

та си - казват, че ин-

флацията ще изяде па-

рите, и затова си пазят 
земята.

според двамата спе-

циалисти по-богатите 
българи търсят имоти 
в Португалия, италия 
и Франция. в Турция 
цените на имоти тази 
година са почти двойно 
увеличени в сравнение с 
миналата. Прогнозата е, 
че догодина жилища ще 
се купуват по-малко.

кражбите на ток през 2022 
г. са повече от потребление-

то на град като Перник за два 
месеца. Това отчитат от "елек-

трохолд". През тази година от 
"електроразпределителни мре-

жи Запад" са извършили 95 000 
проверки за кражби на елек-

троенергия, което е с близо 
40% повече спрямо 2021 г. от 
януари до момента е дотаксу-

вана електроенергия в размер 
на над 22 млн. киловатчаса.

отбелязва се, че общо 86% 
от незаконното потребление 
се извършва от домакинства, 
а 14% - от стопански клиенти. 
въпреки това обаче количе-

ството на откраднатия ток на 
двете групи е почти равно за-

ради по-голямата консумация 
на бизнеса.

от дружеството посочват, 
че последният голям случай 

на нерегламентирано използ-

ване е от 13 декември, когато е 
установена поредна манипула-

ция на електромер на хотел до 
рилския манастир. друг ско-

рошен случай на нерегламен-

тирана употреба е в сервиз на 
голяма верига за бяла техника 
в софия. в сградата е открито 
голямо перално помещение, 
което се е захранвало от не-

легално изграден трафопост в 
подземните етажи. дотаксува-

ната електроенергия е 1,4 млн. 
киловатчаса.

според анализите на ерм 
Запад най-голямо незаконно 
потребление е регистрирано в 
следните сектори - ресторан-

ти и заведения за хранене (75 
случая), супермаркети (70), 
бизнес офиси (32), хотели и 
къщи за гости (29), автокъщи 
и автосервизи (19). общо за 

2022 г. дружеството е устано-

вило кражби от 445 стопански 
обекти, сред които складови, 
логистични и производствени 
бази и преработвателни пред-

приятия.
През последните години 

набира популярност нерегла-

ментираното използване на 
ток за отглеждане на мариху-

ана и добив на криптовалути. 
Тези дейности са високо енер-

гоемки. За предотвратяването 
на загуби се извършва охрана 
в селища с рискови потребите-

ли, монтират се соТ системи 
в табла, изнасят се електро-

мерни табла за цели селища 
или отделни части. освен това 
се прави реконструкция на 
мрежите, за да се ограничат 
възможностите некоректни 
потребители да се прикачват 
към тях.

Само 11% 
от българите 
спестяват
27настомогатдаживеят
беззаемиикредити

Снимка
Емилия

коСтадинова

Малка панелка в „Младост“ 
продадена за 96 000 евро

Задлъжняваме с все 
по-скъпи бързи кредити

Ресторанти и супермаркети крадат най-много ток
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накратко

Мигранти се опитват да стигнат до границата със САЩ. Те напускат мексиканския град Хуарес 
и искат да са първите, които да влязат в Щатите на 21 декември, когато отпадат 
КОВИД-ограниченията и пропусквателният режим ще бъде облекчен

снимкибта

Нидерландският преми-

ер марк рюте официално се 
извини в реч, произнесена в 
Националния архив в Хага, 
за 250-годишното участие 
на страната му в търговия-

та с роби, наричайки това 
“престъпление срещу чове-

чеството” и “срамно петно в 
историята на страната”. “От 
името на нидерландското 
правителство се извинявам 
за действията в миналото на 
нидерландската държава”, 
заяви рюте, повтаряйки из-

винението на английски и 
на езиците, които се гово-

рят на карибските острови 
и в Суринам. това се случва 
около 150 години след края 
на робството в отвъдмор-

ските колонии.
“Нидерландия носи от-

говорност за голямо страда-

ние, причинено на поробени 
хора и на техните наследни-

ци”, продължи рюте. и до-

пълни: “Живеем тук и сега, 
можем само да признаем и 
осъдим робството по най-
категоричен начин като 
престъпление срещу чове-

чеството.”
Първа реагира аруба. 

Премиерката евелин Уе-

вър-кро прие извинението, 
но други осъдиха липсата 
на конкретни действия или 
диалог. “Не виждам някак-

ви реални действия от Ни-

дерландия и това е срам-

но”, заяви иван венхаарде, 

председател на Федерацията 
на афросуринамците. “това, 
което изцяло липсваше в 
тази реч, бе отговорността 
и отчетността”, посочи ар-

манд Зундер, президент на 
Националната комисия на 
Суринам по репарациите. 
Премиерката на Свети мар-

тин Силверия якобс заяви, 
че островът няма да приеме 
извинение, докато не бъде 
обсъдено от местните вла-

сти.
Нидерландия е спонсо-

рирала своята “златна ера” 
през XVI и XVII век с пре-

возването на около 600 000 
поробени африканци най-
вече към Южна америка и 
карибите. днес се бори с 

факта, че музеите й със скъ-

пи картини и историческите 
й градове са до голяма сте-

пен изградени чрез брутал-

ност. След възхода на “Чер-

ните животи имат значение” 
в СаЩ, в Нидерландия бяха 
повдигнати въпроси за раси-

зма в обществото. Натискът 
за извинение се засили в 
амстердам, ротердам, Хага 
и Утрехт. рюте се съпроти-

вляваше, заявявайки, че пе-

риодът на робовладелство 
е твърде отдавнашен и из-

винение ще възпламени на-

прежение в страната, в коя-

то крайната десница остава 
силна.

Коментар стр. 8

Нидерландия се извини
за търговията с роби
ОтФедерациятанаафросуринамцитеочакват
конкретнидействия,несамодуми

Националното здравеопазване във великобритания е пред 
колапс. Според изтекла в медиите информация на линейките са 
нужни средно 90 минути, за да стигнат до пациенти с инфаркт 
и инсулт в някои части на страната. в други райони пациенти, 
откарани до болници с линейки, чакат повече от час, преди да 
бъдат приети.

Британският министър на здравеопазването Стив Баркли 
трябва да се срещне с членове на синдикатите, които защитават 
правата на медицинските работници, за да реши задаващата се 
криза с планираните стачки в сектора. За вчера беше насрочена 
24-часова стачка на медицинските сестри, а днес ще стачкуват 
шофьорите на линейки и персоналът на Бърза помощ.

Здравеопазването на 
Острова е пред колапс

Перуанка оставя овча кожа на 
изсъхне на слънцето. Повечето хора, 
живеещи в планинските райони на 
страната, използват кожи за завивки 
през нощта

Украинският президент володимир Зеленски заяви в тра-

диционното си видеообръщение, че киев има нужда от още 
оръжия: оръдия, снаряди, съвременни танкове, които все още 
не са доставени на Украйна, ракетни системи за залпов огън 
с по-голям обсег, модерна и ефективна противовъздушна от-

брана.
армията затяга защитата на границата с Беларус поради 

опасения, че русия може да подготвя нова атака. това съоб-

щи зам.-министърът на вътрешните работи евгений енин, 
след като руският президент владимир Путин обяви по време 
на посещение в Беларус, че москва и минск ще продължат 
практиката на постоянни общи военни учения.

Зеленски: Украйна се 
нуждае от още оръжия

в Чувашия е взривен предпослед-

ният газопровод “Уренгой - Помари 
- Ужгород”, осигуряващ гориво в 
европа, съобщи интерфакс. достав-

ките са застрашени. Не се знае кога 
ще бъде пуснат отново газът.

Съобщение за пожар в резултат 
на изтичане на газ е получено в из-

вънредните служби в 13,44 ч. местно 
време. аварията е станала по време 
на ремонтни дейности, извършвани 
от “Газпром трансгаз Нижний Нов-

город”. Газът бил спрян след 8 мину-

ти, но потушаването на огъня отнело 
2 часа.

трима от ремонтните работници 

са загинали, съобщава президентът 
Олег Николаев. Оцелял е шофьорът, 
който е в шок. все още не са ясни 
детайлите, тъй като мястото на ава-

рията не може да се доближи.
Спирането на газопровода доведе 

до мигновено поскъпване на газа на 
TFT борсата.

Гръмна предпоследната тръба за газ към Европа

Най-голямата „коледна 
елха” е в Италия

“Дървото” е високо 750 см, а де-
белината на основата му е 450 см. 
Елхата, която всъщност е метална 
конструкция, се намира в град Гу-
био и ще свети до 8 януари. Освет-
лението й се захранва с енергия от 
възобновяеми източници.

Чарлз без корона 
на новите банкноти 

Английската централна банка 
показа новите банкноти от 5, 10, 
20 и 50 паунда с лика на Чарлз III. 
Очаква се да влязат в обращение 
в средата на 2024 г. Настоящите 
банкноти с кралица Елизабет II ос-
тават официално разплащателно 
средство и ще бъдат изтегляни, ако 
са износени или повредени.

Групировка в Колумбия 
обяви коледно примирие

Колумбийската бунтовническа 
група “Армия за национално осво-
бождение” обяви 9-дневно едно-
странно прекратяване на огъня. 
Посоченият срок е от 6 ч. на 24 де-
кември 2022 г. до 6 ч. на 2 януари на 
2023 г. Това е последната активна 
бунтовническа група. Членовете й 
са 2500. Обвиняват я в получаване 
на средства чрез трафик на нарко-
тици.

Индия трупа войски 
по границата с Китай

Индия е разположила повече 
войски от всякога на границата си 
с Китай, заяви индийският външен 
министър Субраманям Джайшан-
кар. Лошо дефинираната граница 
между двете държави в Хималаите 
предизвиква напрежение от десе-
тилетия.

Русия осъди четирима 
“Свидетели на Йехова”

Четирима руски членове на 
“Свидетели на Йехова” бяха осъ-
дени на до 7 години затвор, съоб-
щиха агенциите. В момента в руски 
затвори са над 110 последователи. 
Страната обяви “Свидетелите на 
Йехова” за екстремистка организа-
ция през 2017 г.

17 джихадисти 
със смъртни присъди

Седемнадесет бивши членове на 
“Ислямска държава” бяха осъдени 
на смърт в Либия, предаде БТА. Спо-
ред либийската прокуратура те са 
замесени в убийството на 53 души в 
западния град Сабрата и унищожа-
ването на държавна собственост. 
Други 16 бяха осъдени на затвор, 
двама от тях - доживотно.
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Към осемдесет е, приказлив, за разлика от ос-
таналите пред лекарския кабинет, а и доста свеж, 
независимо от предстоящата операция, отлагана 
с години поради КОВИД-епидемията. Пътувал е 
цял ден, ако има късмет, ще го прегледат, ще на-
срочат дата за операцията, но дали ще дойде - 
Божа работа, че и така ли се стига до София през 
зимата, пък и по празници... Идвал е вече веднъж 
напразно: личният лекар объркал клиничната пъ-
тека, ама да плаща за прегледа, трудно - едно, 
че нямал толкова пари, второ, че е без познати в 
столицата, от които да поиска, трето - синът в 
чужбина, как да го моли за превод по банков път, 
както била препоръчала момата на гишето от-
среща. Не се сърди на лекаря, че сбъркал. Що да 
му се сърди? Почти набор му е, един за няколко 
села, идва по график, мери кръвно, пише рецепти 
и плаши бабите, че иде зима, току-виж затвори-
ли пътя, пък и малко му е останало, а те: “Да си 
жив и здрав, докторе, че без тебе сме за никъде!”. 
А и чули били, че щели да купуват хеликоптери, 
не можело ли с тях през зимата за по-спешните 
случаи... Не може, държавата бедна, ей-го, война, 
само до хеликоптери за баби да е проблемът... 

Хеликоптерите го връщат назад във времето, 
когато бил в казармата и си счупил ръката. Били 
на учение, трябвало да атакуват по нанагорнище, 
той - с картечницата, паднал лошо, но не се дал 
и с отделението стигнали до върха, а после го за-
карали в болницата. С хеликоптер. А в болницата 
- доктори, сестри, санитарки се въртели около 
него, не като сега да обикаляш от кабинет на ка-
бинет и да ти искат направления, егенета и хоп, 
на компютъра какво пише за теб, ама кой си, що 
си - не те и поглеждат. Каква клинична пътека, 
направо клинична урва е това, и който стигне до 
върха, късметлия е. Особено ако не го боли много 
и отиде при другарите, дето вече ги няма даже в 
партията.

То и другар е станало особена дума. Да не гово-
рим, че като кажел на по-младите, че имал другар-
ка в живота, която си отишла млада, аха да напра-
ви седемдесет, му се чудели. Колко урви е изкачил с 
нея, не е за приказване: в общежития, по национал-
ни обекти, из родопските мини, накрая в помпена-
та станция, която затворили след ТКЗС-то и от 
нея не е останало нищо. Даже и плочите от канала 
извлекли, да си застилат пътеките в двора - по ев-
ропейски. И сега като дойде водата отгоре, ходи 
се жалвай на госпожиците по телевизията, проси 
помощи от Европа, дето до теб е опряла, а някой 
дори ти говори: “Аланкоолу, като обичаш природа-
та, няма що да се сърдиш, че ти руши къщата”.  

И това е виждал - как идва водата отгоре по 
урвата, но и как се прави заграждение и отводне-
ние; това е работил толкова време, оттам май 
са болежките, влагата и калта са отишли чак до 
костите. Така е и в държавата, само дето е по-
лошо, защото не е до един, а до повечето, подги-
знали в кал и вода. Е, има и такива, които се спа-
сяват из по-топли земи, кой за по-добра заплата, 
кой за по-голяма къща, купена от печалби на чужд 
гръб, че и по-надолу от гърба, да прощавате.

Идва му редът, човекът се бави в лекарския ка-
бинет около десетина минути и, излизайки, казва: 
“Пак ще се видим, устискайте месец-два, пък и 
аз ще гледам да устискам. Не за друго, ама като 
гоня влака за насам, ще приготвя една табела, на 
която ще напиша “Комунизмът е престъпен! Да 
живее демокрацията!” И ще я окача на един дирек 
на разсипаната гара, да се знае, докъде я докарах-
ме от урва на урва и от век на век. Пък който има 
акъл, да разбира.”

По клиничната урва

Бойпоредовните

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

едва ли има някой, 
който не би се съгла-

сил, че в обществото 
ни има болезнено усе-

щане за недостиг на 
справедливост. и това 
е повсеместно. Чудя се 
обаче дават ли си смет-

ка институциите в дър-

жавата, че и те помагат 
за това. Някои дори го 

провокират, стимули-

рат и затвърждават. ето 
конкретен пример.

столичната общи-

на, ръководена от вез-

десъщата гербаджийка 
Йорданка Фандъкова, 
която похарчи милиони 
от нашите пари и която 
с огромно закъснение 
ще въведе от 1 януари 
поредната нова тикет 
система, се оказва, че 
ще наказва... редовните 
пътници. Общината и 
столичният автотранс-

порт, които десетиле-

тия наред не намериха 
механизъм да накарат 
гратисчиите да си пла-

щат, ще глобяват хо-

рата, купили си карти. 
Ще издевателстват над 
тези, дето са си платили 
превоза, и то авансово - 

още предходния месец, 
ако не са си валидирали 
картата. Това означава 
(ако устройството въоб-

ще работи) в час пик да 
настъпиш двама-трима 
и да избуташ петима, за 
да стигнеш до валида-

тора. ако пък си горд и 
не щеш да се блъскаш и 
унижаваш (щото все ще 
си изкараш някоя псув-

ня), или забравиш след 
тежък работен ден - гло-

ба. ясно е, че и заради 
високите цени, но най-
вече заради калпавото 
управление, столичният 
транспорт е на загуба. 
Но защо ще наказвате 
тия, дето си плащат?! 

Това не е единствена-

та недомислица, дето ще 
сърбаме от януари. Защо 
да няма хартиени биле-

ти? За да побъркате въз-

растните и всеки, който 
предпочита да си купи 
и да продупчи билет и 
не се оправя с е-таксува-

нето? Защо се премахва 
картата за една линия? 
Тя струва наполовина от 
цената на тази за цялата 
градска мрежа. Но който 
пътува само по едно на-

правление, няма нужда 
да плаща за нещо, дето 
не ползва. Това е нело-

ялна търговска практи-

ка, която ек преследва. 
Хората ще са принудени 
да платят за нещо, дето 
не ползват. 

и така - от януари 
девизът на столичната 
община става: “Бой по 
редовните пътници!” а 
на тези без билети - ще 
им накривите шапките.

  �
Мая ЙОВАНОВСКА

Късное,чадо

съвестта започна да 
гложди Западния свят. 
доколкото той има та-

кава, разбира се. Ни-

дерландският премиер 
марк рюте, същият, 
който ни спря по пътя 
към Шенген, се извини 
на няколко езика за стра-

данията и търговията с 
роби в отвъдокеанските 

колонии. Трогателно! 
Но дали е искрено или е 
поредната политическа 
игра? ключов акцент 
в речта му е фактът, че 
иска да “изтрие 250-го-

дишното петно” в ис-

торията на страната си. 
ето такива изказвания 
ни карат да се съмнява-

ме в добронамереността 
на световните лидери.

добре известно е 
лицемерието на “циви-

лизования” свят, където 
са способни да си про-

менят мнението от днес 
за утре и да кажат какво 
ли не със студена ус-

мивка. Но само те знаят 
какво мислят наистина. 
Няма как да се подми-

нат и изказвания като: 
“Няма смисъл да гово-

рим за неща, които са се 

случили преди толкова 
века”, “Това е част от 
миналото” и пр. в същия 
дух. Защото, независи-

мо колко време минава, 
то не може да промени 
историята. Не може да 
отмие кръвта, пропита в 
земята, не може да върне 
убитите, унизените, мал-

третираните. Жертвите 
на болните амбиции на 
западноевропейския бял 
човек, готов да мине 
през трупове, за да забо-

гатее. използващ рели-

гията като средство, оп-

равдавайки се с божията 
воля и налагащ своите 
език, култура, нрави, без 
право на избор.

късно е, чадо, за по-

каяние. Но за едно нещо 
рюте е прав - живеем в 
други времена. и днеш-

ните наследници на оне-

зи роби не са толкова 
глупави и няма да бъдат 
залъгани със захаросани 
думи. Наясно са колко 
са ограбени и, както зая-

ви арманд Зундер, пре-

зидент на Националната 
комисия на суринам 
по репарациите: “Това, 
което изцяло липсваше 
в тази реч, бе отговор-

ността и отчетността”. 
Лесно е да произнесеш 
няколко думи. въпросът 
е какво следва? 

да се готвят испа-

ния, Португалия, ве-

ликобритания, защото 
техните зверства не са 
по-малки. дойде време 
за плащане на сметките. 
Богата европа вече не е 
в положение да предо-

говаря...

  �
Таня ГЛУХЧЕВА
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n След остри дискусии в 
парламента бе одобрено спо-

разумение за изпращане на 
оръжие за Украйна. В хода 
на дискусията Корнелия Ни-

нова и Кристиан Вигенин от 
БСП заявиха, че това е про-

тивоконституционно. Така 
ли е, проф. Киров?

- в този случай те са пра-

ви. Защо? Първо, защото не е 
възможно да бъде ратифици-
рано от Народното събрание 
със закон споразумение, което 
не е ясно по предмет. Ние пре-
доставяме военни средства и 
въоръжение на друга държава 
въз основа на това споразуме-
ние, но това, което предоставя-
ме, не е лимитивно изброено. 
Първо, този списък е таен и не 
е публикуван, а не може да се 
ратифицира споразумение, ко-
ето е тайно.

и то от кого е тайно? Не 
от народните представители, 
макар че, както видяхме, много 

малка част от тях са отишли в 
секретната секция на Народ-
ното събрание и са прочели 
какво съдържа пратката - това 
означава, че те са гласували 
нещо, преди да са го прочели. 
Те гласуват нещо, не знаят как-
во гласуват, но пък го гласуват 
с голяма готовност.

Но всъщност се оказва, че 
в споразумението има клауза, 
според която по искане на ук-
раинската страна министер-
ският съвет може да допълва 
тази военна помощ с други 
средства. Това означава, че 
Народното събрание, ратифи-

цирайки споразумение, което 
не е определено по предмет и 
в този смисъл не е затворено, 
подпечатва един празен чек.

n От конституционна 
гледна точка не може ли да 
има такива "отворени" спо-

разумения?
- може да предоставим и 

друга техника. Но тогава се 
сключва един анекс към това 
споразумение и този анекс пак 
ще подлежи на последваща 
ратификация. Няма пречка за 
това. в момента Народното 
събрание не знае какво точно 
ние даваме, защото то може да 
се промени след един месец с 
решение на министерския съ-
вет, без Народното събрание 
да знае.

n Какви може да са после-

диците от такова решение?
- ако се съберат 48 народ-

ни представители - 1/5 от със-
тава на парламента, те могат 
да сезират конституционния 
съд. в случая парламентарните 
групи на БсП и на "възражда-
не" имат 52 народни предста-
вители. Те могат да атакуват 
ратификационния закон пред 
конституционния съд и той ще 

прецени.
n Лидерът на БСП Кор-

нелия Нинова призова прези-

дентът Румен Радев да нало-

жи вето, аргументирайки се 
с негови изказвания в полза на 
мира. Да очакваме ли това да 
се случи?

- Президентът може да на-
ложи вето. Но аз си мисля, че 
радев няма да наложи вето. и 
тогава единствената защита 
срещу един такъв противокон-
ституционен закон е да бъде 
атакуван пред конституцион-
ния съд.

n През 1999 г. българското 

небе бе отворено за самолети 
на НАТО, тогава не бяхме 
член на пакта, с едно решение 
на парламента за много поле-

ти. Сегашното решение не е 
ли аналогично?

- Не, не е аналогично. За-
щото тогава споразумението 
беше да се осъществят тези 
полети - така бе формулира-
но. в сегашния случай имаме 
споразумение за предоставяне 
на техника. Тази техника е из-
броена в два секретни списъка. 
Но извън тези списъци ми-
нистерският съвет може да ги 
допълва по искане на другата 
страна - украинската, което не 
е покрито с решението на На-
родното събрание.

n Има ли други решения 
на Народното събрание, ко-

ито са били в нарушение на 
Конституцията, но не са 
били атакувани? Те до какво 
са довели?

- да. ето, например, ре-
шението, с което Народното 
събрание решава да диверси-
фицираме ядреното гориво в 
аеЦ "козлодуй", като заку-
пим касети с гориво от неруска 
фирма - по политически при-
чини, разбира се. същата фир-
ма беше предоставила такива 
касети на една чешка атомна 
електроцентрала и чехите се 
опариха много с този експе-
римент. касетите се разхерме-
тизираха и заразяваха първия 
контур на атомната централа с 
радиация. Това може и нас да 
не ни отмине. Това решение 
на Народното събрание е про-
тивоконституционно, защото 
навлиза в компетентността на 
изпълнителната власт, вклю-
чително на агенцията за ядре-
но регулиране.

n Ако едно противокон-

ституционно решение не 
бъде атакувано по никакъв 
начин, времето санира ли го?

- Не, не го санира по ника-
къв начин. То винаги ще бъде 
противоконституционно. По 
всяко време може да се иска 
прогласяване на неговата про-
тивоконституционност. друг е 
въпросът, че когато не е атаку-
вано, то се изпълнява.

n Ако след 20 години се 
иска едно такова решение да 
бъде обявено за противокон-

ституционно и това стане, 
какви последици би имало за 
хората, които са го взели?

- Никакви, защото народ-
ните представители по силата 
на чл. 69 от конституцията не 
носят никаква отговорност за 
своите гласувания в Народно-
то събрание.

  �
Джефри САКС

има четири основни въпроса, които 
трябва да бъдат договорени: суверените-
тът и сигурността на украйна, трънли-
вият въпрос за разширяването на НаТо, 
съдбата на крим и бъдещето на донбас. 

През март 2022 г., месец след руската 
инвазия, Путин и украинският президент 

володимир Зеленски постигнаха значи-
телен напредък към прагматичен край 
на войната чрез преговори, основани на 
неразширяване на НаТо, международни 
гаранции за суверенитета и сигурността 
на украйна и последващо мирно уреж-
дане на проблемите в крим и донбас. 
Но след това украйна напусна масата за 
преговори, може би по настояване на ве-
ликобритания и саЩ. Наскоро Зеленски 
допълнително подхрани ситуацията, като 
призова за прекъсване на връзките на ук-
райна с руските православни институции, 
като по този начин скъса религиозните 
мостове между етническите руснаци и 
много етнически украинци, които дати-
рат от хилядолетие. 

сега, когато и саЩ, и русия предпаз-
ливо се приближават към масата за прего-
вори, е време за посредничество. възмож-
ните посредници включват ооН, Турция, 
папа франциск, китай и може би други, 

независимо от комбинацията. очертани-
ята на успешното посредничество всъщ-
ност са ясни, както и основата за мирно 
споразумение. 

ключът към медиацията е да се при-
знае, че всички страни имат законни 
интереси и законни оплаквания. русия 
незаконно и насилствено нахлу в ук-
райна. саЩ незаконно заговорничеха 
да свалят янукович през 2014 г. и след 
това тежко въоръжиха украйна, докато 
преследваха разширяването на НаТо, 
за да обкръжат русия в Черно море. 
след падането на янукович украински-
те президенти Петро Порошенко и во-
лодимир Зеленски отказаха да изпълнят 
споразумението минск II. 

мирът ще настъпи, когато саЩ се 
въздържат от по-нататъшно разширяване 
на НаТо към границите на русия, русия 
изтегли силите си от украйна и се въздър-
жа от едностранно анексиране на украин-

ска територия. По същия начин украйна 
трябва да прекрати опитите си да си вър-
не крим и да приеме рамката минск II. 
всички страни трябва да се съгласят да 
осигурят суверенните граници на украй-
на съгласно устава на ооН, гарантирани 
от съвета за сигурност на ооН и други 
нации. войната в украйна е изключител-
но опасна война между ядрени суперсили 
в свят, който има остра нужда от мир и 
сътрудничество. време е саЩ и русия, 
две велики сили от миналото и бъдещето, 
да покажат своето величие чрез взаимно 
уважение, дипломация и съвместни уси-
лия, за да осигурят устойчиво развитие за 
всички - включително украинския народ, 
който живее там. мирът и реконструкци-
ята са най-необходими.

jeffsachs.org
(Превод от Фейсбук страницата 
на дипломата Симеон Николов)

Проф.ПламенКиров:

Решението за оръжието
е противоконституционно
СписъкътсвоеннатапомощзаУкрайнанееокончателен
иможедаседопълваотминистерскиясъвет,безнародното
събраниедазнае,казвабившиятчленнаКонституционниясъд
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Интервю на Красина 
КРЪСТЕВА, Епицентър

 

 

Мирът в Украйна е възможен: Ето как може да изглежда
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Питате ли се какво 
знаем и не знаем за при-
емането на еврото?

Попитах се, отделих 
часове да чета и гледам 
изказвания на експерти. 
това, което установих 
след собствения си ана-
лиз на човек, който не е 
икономист, изобщо не 
ми харесва.

- Знаем, че приема-
нето на еврото ще осво-
боди и налее в ес фи-
нансов ресурс - свежи, 
български (разбирайте 
наши) пари, които ще 
се изсипят в канчето на 
опоскания ес, пари до 
които ние повече никога 
няма да се докоснем.

- Знаем, че интерес от 
това има самият ес.

- Знаем, че българ-
ските граждани ще по-
страдат финансово и 
икономически от това.

- Знаем, че цените 
ще станат непосилни за 
много от нас, че ще тряб-
ва да продаваме каквото 
имаме, за да оцеляваме. 
Нали разбирате? Не да 

живеем нормално - да 
ОЦеЛяваме.

- Не знаем, че ес уп-
ражнява таен натиск вър-
ху родни политически 
лица и формации да пред-
ставят приемането на ев-
рото като родна, българ-
ска инициатива, която те 
да приемат едва ли не "От 
немай-къде". все едно ни 
правят услуга.

- Не знаем, че Бълга-
рия винаги ще остане в 
коридора на европейска-
та къщурка, като второ-
степенен играч, терито-
рия, която се използва, и 
население, което се тре-
тира само във вида му 
на консуматор и платец. 
Нищо повече! Нищо!

- Не знаем, че няма 
време да се организира ре-
ферендум за отлагане на 
приемането на еврото. да, 
да - правилно прочитате. 
Няма как да се направи 
референдум. времето не 
стига да се съберат, вне-
сат, преброят подписите. 
времето не стига да се 
преминат процедурите, 

кои-то са заложени в за-
кона, и да се насрочи дата 
за референдум.

единствената въз-
можност е мс да вземе 
решение, с което да се 
направят промени във 
вече взетото от "кирово-
то" правителство реше-
ние за присъединяване 
към еврозоната и ОтЛа-
ГаНе на приемането на 
еврото в обозримото бъ-
деще, когато България и 
българската икономика 
са готови за това. 

Прочетох много 
мнения, чух с ушите 
си мнението на българ-
ски политици, които не 

разбират, че е напълно 
възможно приемането 
на еврото като валута да 
бъде отложено. 

да, ние не можем да 
откажем да приемем ев-
рото, но можем да отло-
жим приемането и това 
трябва да се случи. 

Градската мълва е, че 
през март ще има нови 
парламентарни избори 
и силно се надявам в Нс 
да влезнат хора, които 
наистина любят, тачат и 
милеят за България.

Лилия БОЖКОВА,  �
Фейсбук

едно от най-злите 
"заболявания" на българ-
ското общество е късата 
памет.

Помните ли защо ки-
рил Петков поиска остав-
ката на стефан янев като 
министър на отбраната?

Помните ли какво на-
писа янев във Фейсбук 
по случая? сега ще ви 
припомня:

"реализирането на 
подобен сценарий, спо-
ред мен, поставя под 
риск националната ни 
сигурност. и доколкото 
не виждам никакъв здрав 
разум, а само дълбоко 
обезпокоителна хаотич-
ност и как беше... "тежка 
неадекватност", искам 
да споделя с българските 
граждани, че това, което 
се случва, че решенията, 
които предстои да бъдат 
взети, не са в интерес на 
България. Нещо повече - 
опасни са за страната ни. 
Опасни са, защото по-
следствията - икономи-

чески, финансови и со-
циални, ще се стоварят 
скоро със страшна сила 
и тогава със сигурност 
ще има оставки, но вече 
не и работещи решения.

изстрадалата ни ро-
дина не заслужава да 
бъде жертвана в игрите 
на големите."

Заради този театър, 
който се разигра в 47-ото 
Нс, янев успя да влезе в 
48-ото Нс със собствена 
партия. 

и какво мислите се 
случи? "Български въз-
ход" гласува За изпра-
щане на военна помощ 
за украйна.

Няма да коментирам 
дали това е правилно 
или не. само напомням 
как поредният "политик" 
ви пусна по пързалката с 
безпринципните си по-
зиции и решения!

  �
Таня ТИМЕВА, Фейсбук

питате ли се какво знаем и не знаем за еврото? Българското общество 
и късата памет

  �
 Петра ТАШЕВА

Повечето депутати трябва 
да са наясно, че няма как хора-
та да ги ценят и уважават. те 
какво искат? да не работят по 
най-важното - овладяването на 
цените, които луднаха толкова 
нагоре, че вече са непоносими, 
а народът да ги почита, да им 
се доверява и едва ли не да им 
се възхищава. 

как да стане това, като у 
нас цените на всичко хвръ-
кнаха толкова нависоко, че 
ни причиняват само болести 
и огорчения. всяко отиване в 
магазина е стрес, мъка и бол-
ка. 20 лева ти излиза само буца 
сирене. ами хлябът, млякото, 
зеленчуците, плодовете, ме-
сото? да не говорим за оста-
налите разходи. как човек да 
си плати парното, елекричест-
вото, водата? всичко стана го-
лям проблем. а като се приба-
вят и лекарставата...

изглежда за тях, нашите уп-
равленци, нищо не е проблем. 
те са с високи възнаграждения 
от по няколко хиляди, а някои 
дори и с по няколко десетки 
хиляди. техните заплати рас-
тат на всеки три месеца. какво 
обаче да кажат тези, които са 
с минимални заплати, или въз-
растните с пенсиите?

каквото и правителство да 
имаме, най-важното е да се 
спре спекулата! крайно време 
е да имаме строги и справед-

ливи закони за ценообразува-
нето. държавата е длъжна да 
се бори със спекулата. Жес-
токите цени се стоварват вър-
ху обикновените хора всеки 
миг. 

може ли да се допуска 
жизнено най-важните стоки да 
са с непоносими цени? Нама-
лиха ддс на хляба, но цените 
му не паднаха. същото е и с 
млечните продукти. та какво 
остана достъпно? Нито цени-
те на хляба, нито на сиренето, 
нито на зеленчуците, нито на 
плодовете се следят от орга-
ните на ценообразуването, от 

асоциациите на потребите-
лите, от синдикатите... Хаос, 
голям хаос царува навсякъде 
и във всичко! Хората са тол-
кова стресирани и отчаяни, че 
нямат сили даже и да протес-
тират. Пък и какво ще стане, 
ако протестират? Нима някой 
ще се трогне, че е трудно за 
работещите да си напълнят 
хладилника?

тридесет и три години у 
нас само се руши, краде се и 
се унищожава. камък върху 
камък не остана. унищожиха 
се успешни фабрики и заводи, 
сринаха се водещи промиш-

лени отрасли, ликвидираха 
се предприятия, останаха без 
работа хиляди специалисти и 
трудещи се, разбиха се пазари-
те ни вътре и вън от страната.

Неузнаваема е някога уре-
дената ни и красива страна. 
Пусти полета, руини от стари 
и печеливши стопанства. Без-
стопанствеността завладя на-
шите села, в които вече не се 
произвежда почти нищо. ми-
лиони млади напуснаха дър-
жавата ни и се трудят в близки 
и далечни страни. топим се! 
изчезва всичко добро, краси-
во и полезно. 

а сме се запътили и за Шен-
ген?! Първо да се погледнем 
колко сме останали и в какъв 
вид сме - бедни, неграмотни 
и жалки... дотук ни докара 
тая зле проявена демокрация. 
Щото всичко зависи от това 
кой ни управлява. докога ще 
имаме за ръководители хора, 
мразещи България и българи-
те? докога ще се краде? доко-
га? кой ще каже: "стига!край 
на бедствието! да дойдат на 
власт действените патриоти с 
грижа за народа и страната!" 
Ще изгрее ли най-после слън-
цето и над България?

депутатите умуват,
а цените лудуват
Каквотоиправителстводаимаме,най-важнозахоратаедасеспреспекулата
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с наближаването на края на 
годината, освен всички други 
страсти в държавата, се разра-
зиха и тези във водния сектор. 
дойде време водоснабдител-
ните дружества да се наредят 
на опашка пред комисията за 
енергийно и водно регулиране 
и да предявят претенциите си 
за цената на водата за 2023-та. 
съвсем тематично, в унисон със 
стратегията и похватите им, за 
ден на общественото обсъжда-
не бе избран 6 декември - денят 
на рибаря. на заседанието при-
състваха представители на за-
писалите се предварително вик 
дружества от цялата страна, 
както и представители на мррБ, 
омбудсмана, браншовите синди-
кати на кнсБ и кт "Подкрепа", 
Българската асоциация по води-
те и др.

обществено обсъждане е 
силна дума за събитието, тъй 
като на всеки участник му се 
предоставяха едва 5 минути 
за мнение или становище по 
предложените от него цени и 
одобрените засега от регулато-
ра. след изразяване на мнение 
по определените от кевр цени 
всеки от недоволните (а и от до-
волните) представители на вик 
дружествата следвало в писмена 
форма и в двуседмичен срок да 
потвърдят становищата си по 
отношение на цените, опреде-
лени от кевр. Цялото събитие 
приличаше малко или много на 
театър и по същество,

обсъждане  
на цени нямаше

тъй като, държейки нещата в 
свои ръце, кевр отделяше от 
безценното си време едва по го-
репосочените 5 минути, време 
крайно недостатъчно за изла-
гане на каквито и да е доводи, 
на каквито и да е тези. времето 
стигаше единствено за изразява-
не на мнения, в които всеки от 
участниците теглеше "чергата" 
към себе си. и то предимно от 
недоволните.

някак през годините, особе-
но след старта на реформата във 
водния сектор през 2015 г., граж-
даните очакваха, че след като на 
дружествата от вик сектора се 
дават такива големи увеличе-
ния, те ще постигнат заложени-
те им от кевр цели, определени 
в показателите за качество. ето 
и какви увеличения получиха 
по-големите дружества от сек-
тор "водоснабдяване" в края на 
първия инвестиционен период 
2017-2021 г.

За тези 5 години дружествата 
са получили средно по около 27-
28% увеличение на цената, или 
средно около 0,60 лв. за кубик 
вода.

всеки би си задал въпроса 
колко от повишението в цена-
та, заложено в инвестиционния 
план през този първи период, е 
разрешила кевр?

от таблицата се вижда, че 
с няколко изключения друже-
ствата са получили над 90% от 
поисканото в инвестиционния 
план увеличение на цената, сре-
щу което би трябвало да постиг-
нат заложени от кевр целеви 
нива на качество на "услугата". 
Половината от тях са получили 
увеличение дори над заложено-
то в инвестиционните планове 
(тези над 100%). и да не забра-
вяме, че всичко това е за сметка 
и на гърба на потребителите. от 
друга страна, на онези, на които 
не са дадени целите увеличения, 

все пак кевр е оценявала неиз-
пълнението на инвестиционните 
планове през годините.
Какво обаче получиха 

потребителите 

срещу парите си и доколко дру-
жествата изпълниха изисквани-
ята за внедряване и поддържане 
на изискуеми регистри и бази 
данни, на базата на които кевр 
оценява изпълнението на заложе-
ните за цел нива на показатели за 
качество?

Поглеждайки доклада на 
кевр за 2021 г., ясно се вижда, 
че дружествата масово крият ак-
тивите си и не са създали и вне-
дрили изискуемите регистри и 
бази данни, като единствено вик 
ловеч е създало такъв.  

По отношение на показате-
лите за качество, положението е 
още по-плачевно. от доклада на 
кевр става ясно, че в България 
не е ясно колко вода се добива. 
едва 50% от добитата вода се 
измерва на входа на водоснаб-
дителните системи. едва 33% се 
измерват на хранителната тръба 
на напорния резервоар или на 
довеждащия водопровод, при 
техническа невъзможност за 
монтаж на измервателно устрой-
ство при водоизточника. А има 

и 33% от количествата на входа 
на водоснабдителните системи, 
които въобще не се измерват, а се 
взема количеството според изда-
дените разрешителни. само при 
тези констатации става ясно, че 
постигнатите нива за намаление 
на загубите са пълна бутафория.

По отношение на "рехаби-
литация на водопроводната мре-
жа", за петгодишния период са 
рехабилитирани едва 0,68% от 
водопроводната мрежа. сами се 
досещате колко "петилетки" ще 
са необходими за рехабилитация 
поне на 50% от нея, за да може 
да функционира тя нормално, но 
пък говорим за стотици милиони 
инвестиции.

изводът от доклада на кевр 
за 5-годишния период е, че бол-
шинството от показателите за 
качество не са изпълнени и са 
далеч от дългосрочните нива. 
неслучайно у хората се наслаг-
ва увереността, че се дават едни 
непрекъснати повишения на це-
ната на водата, срещу които уве-
личения не се постигат никакви 
резултати. увеличенията стигат 
дотам, че оказват влияние вече 
върху показателя, отразяващ ни-
вото на събираемост. т.е. хората 
спират да плащат. Показателят, 
отразяващ събираемостта, пада 
до 84,88% при целево ниво от 
95%.

но, както всичко друго у нас, 
всяко чудо за три дни - "пито-пла-
тено". след като няма санкции, 
освен непълнота в увеличението 
в някаква малка степен, на кого 
му пука. непостигането на целе-
вите нива на показателите за ка-
чество от предходния 5-годишен 
период става просто статистика 
и не води до никакви финансови 
последствия за дружеството. Под 
мишница с нови инвестиционни 
планове за последващия инвес-
тиционен период 2022-2026 г. 
вик операторите отиват за ново 
одобрение на цени за следващите 
години.

За какво все пак  
се харчат парите  
от увеличенията?

основно това са разходите 
за заплати и осигуровки на слу-
жителите. сключеното спора-
зумение в началото на 2021 г. 
между държавата, областните 
администрации, вик асоциаци-

ите и браншовите организации 
узаконяват 15% повишение на 
основните възнаграждения на ра-
ботещите в сектора всяка година. 
Акумулирано, това повишение 
ще бъде около 100% в края на 
5-годишния период. изпълнили 
или неизпълнили показателите за 
качество, тяхното благоденствие 
е гарантирано и кевр няма ни-
какви права за оказване на дис-
циплиниращ ефект върху тях в 
това отношение. на обществено-
то обсъждане това, с което дру-
жествата плашеха, е, че ако не им 
бъдат удовлетворени исканията 
за увеличение на цената, просто 
"ще има по-малко финансови 
средства за инвестиции и под-
дръжка на инфраструктурата". 
какъв е тогава стимулът на тези 
служители да постигат каквито и 
да е поставени цели? в това отно-
шение - изводите оставям на вас.

В заключение

от целия този театър, наречен 
обществено обсъждане, станаха 
ясни две основни неща:

Първо - вик операторите за-
щитиха правото да си вдигат за-
платите с поне 15% всяка година 
и това им бе потвърдено от пред-
седателя на кевр като личен ан-
гажимент.

второ - кевр, от своя страна, 
изглеждаше като защитник на 
потребителите, но в същото вре-
ме, съобразно правомощията си, 
одобри вдигането на цените на 
вик операторите до невъзможни 
за заплащане нива.

и в обобщение ето един 
факт:

За предходния 5-годишен пе-
риод повишението на цената на 
водата в сектора е било 27%, до-
като за периода 2022-2026 г. само 
за първите две години средната 
цена на водата ще се повиши с 
над 41%. и всичко това е за наша 
сметка.

окончателно решение за 
всички тези увеличения регу-
латорът ще приеме на закрито 
заседание на 30 декември (ес-
тествено, петък) 2022 г. на пече-
лившите - честито!

* Заглавията са 
на редакцията

Икономически 
живот, със съкращения

  �
Емил БРАНДИЙСКИ

Театър с цената на водата*
КакВиКоператоритеза2годинипреизпълняват
цялапетилеткапоотношениенапоскъпването



Акценти12
2022

срядА
21 декември

европа е понесла удар от 
близо 1 трилион долара от 
растящите енергийни раз-
ходи, но това е само начало-
то - най-голямата криза от 
десетилетия насам едва сега 
започва. Приблизителните 
разходи за 1 трлн. долара се 
дължат на по-скъпа енергия 
за потребители и компании, 
въпреки че част от разходите 
бяха компенсирани с пакети 
от мерки за подкрепа, пише 
"Блумбърг".

въпреки усилията за пове-
че действащи инсталации за 
внос на втечнен природен газ 
пазарът ще е затегнат поне до 
2026 г., когато може да бъде 
наличен допълнителен произ-
водствен капацитет от места 
като сАЩ и катар. това оз-
начава, че високите цени ще 
се запазят.

Фискалните възможности 
на правителствата обаче вече 
са ограничени. Близо полови-
ната от страните членки на ес 
имат дълг, надхвърлящ лими-
та на блока от 60% от БвП.

Планът за запълване на 
хранилищата това лято, въ-
преки близо рекордните цени, 

засега смекчава натиска вър-
ху предлагането, но с настъп-
ване на по-студеното време 
енергийната система на евро-
па ще бъда поставена на пър-
вото си изпитание тази зима.

в Германия компаниите и 
потребителите бяха помолени 
да намалят потреблението. 
ес успя да ограничи търсе-
нето на газ с 50 млрд. куб. м 
тази година, но регионът все 
още е изправен пред потен-
циален недостиг от 27 млрд. 
куб. м през 2023 г., коменти-
ра международната агенция 
за енергия (мАе). това ще се 
случи при сценарий, в който 
доставките на руски газ за 
27-те страни членки спрат, а 
китайският внос на втечнен 
природен газ се върне на нива 
от 2021 г.

Основният източник на газ 
от русия за Западна европа 
беше "северен поток". реги-
онът продължава да получава 
малки количества руски дос-
тавки през Украйна, но по-
вредената енергийна инфра-
структура излага маршрута на 
опасност. За да предотврати 
недостиг, европейската коми-

сия въведе минимални цели 
за наличности. до 1 февруари 
хранилищата трябва да са пъл-
ни най-малко на 45%, за да се 
избегне изчерпване на коли-
чествата преди края на отоп-
лителния сезон. Ако зимата е 
мека, хранилищата трябва да 
са запълнени на 55%.

вносът на втечнен приро-
ден газ в европа е на рекордни 
нива. вносът на газ от китай 

вероятно ще бъде със 7% по-
висок през 2023 г. спрямо тази 
година, сочат данни на инсти-
тута за енергийна икономика 
към China National Offshore 
Oil Corp., която започва да си 
осигурява доставки на LNG 
за следващата година. което 
я поставя в пряка конкурен-
ция с европа. но китай не е 
единственият проблем на ев-
ропа. япония обмисля да съз-

даде стратегически резерв, а 
правителството вероятно ще 
субсидира покупки.

За страни като Германия, 
която разчита на достъпна 
енергия за производство на 
множество стоки, високи-
те разходи означават загуба 
на конкурентоспособност за 
сметка на сАЩ и китай.

Money.bg

Унгария не се нуждае 
от консултации с евро-
пейската комисия или 
нотификация на институ-
цията, за да води разгово-
ри с "Газпром" относно 
промени в дългосрочния 
договор за доставка на 
природен газ, обясни 
външният министър на 
страната Петер сиярто, 
цитиран от "ройтерс". 
коментарът му е свързан 
с наложения преди ден 
таван върху цената на 
природния газ.

мярката не е насо-
чена директно към ру-
сия, защото ограничава 
цената на газа, търгуван 
на нидерланската борса 
TTF, независимо от про-
изхода му. Лобистите 
на мярката посочиха, че 
целта е да бъде защитена 
европейската икономика.

"Газпром" обаче пре-
дупреди Унгария, че ще 
преразгледа двустран-
ния договор за доставка 
на газ, ако бъде одобрен 
таван на цената на газа. 
Будапеща подписа 15-
годишен договор за дос-
тавка на природен газ 
през есента на 2021 г. 
в него беше променен 
маршрутът на доставки-
те - 4,5 млрд. куб. м вече 
преминават през "турски 

поток" и територията на 
България. в договора 
беше предвидена въз-
можност за предоговаря-
не на условията след 10 
години.

През лятото премиер-
ът виктор Орбан съоб-
щи, че е получил отстъп-
ки от руската компания 
по анекс за увеличаване 
на количествата газ през 
зимата. според комента-
ри в медиите той е уго-
ворил отлагане на пла-
щанията с 6 месеца.

москва смята за не-
приемлив таванa на цена-
та на газа, категоричен бе 
и говорителят на кремъл 
дмитрий Песков, цити-
ран от тАсс. той обеща 
отговор и на тази мярка, 

но допълни, че ограни-
чението ще бъде много 
внимателно проучено. 
русия все още изучава и 
тавана върху цената на 
руския петрол, наложен 
от Запада на 5 декември.

Песков увери, че от-
говор за тавана на цената 
на руския петрол ще бъде 
публикуван скоро. също-
то ще се случи и с тавана 
за цената на газа, допълни 
говорителят на кремъл.

след месеци на пре-
говори страните от ес 
успяха най-накрая да 
се разберат за идеята за 
ограничаване на цената 
на природния газ на па-
зара. Постигнатият ком-
промис е за ниво от 180 
евро на мегаватчас.

използването на въглища отново 
е на дневен ред в Германия, тъй като 
най-голямата европейска икономика се 
завръща към "мръсното" гориво, за да 
се справи с енергийната криза, предаде 
"ройтерс".

Повече от една трета (36,3%) от 
електрическата енергия, с която е за-
хранвана енергопреносната мрежа на 
Германия през юли, август и септем-
ври, е била генерирана от въглищни 
електроцентрали, в сравнение с 31,9% 
през същия период на 2021 г. според 
Федералната статистическа служба 
дестатис.

в продължение на дълги години въ-
глищата бяха демонизирани от Парти-
ята на Зелените в Германия, която сега 
участва в правителството с ключови 
министри. Забраната за използването 
на въглища трябваше да влезе в сила 
до 2030 г., но руската инвазия в Украй-
на и ограничаването на доставките на 
руски природен газ отново ги "връщат 
в играта", отбелязва "ройтерс".

Производството на електроенергия 
посредством въглища се увеличава с 

13,3% на годишна основа до 42,9 тера-
ватчаса през юли, август и септември. 
През този период общото производ-
ство на електрическа енергия достига 
118,1 тераватчаса, с 0,5% по-малко в 
сравнение със същия период на 2021 
г., информира дестатис.

на фона на заплахата от недостиг 
на природен газ в Германия някои въ-
глищни електроцентрали, които бяха 
затворени или включени в резерва 
на страната, отново бяха върнати на 
енергийния пазар в европа през тази 
година. в повечето страни обаче коли-
чеството електроенергия, генерирано 
от въглищни електроцентрали, беше 
ограничено, отбелязва "ройтерс".

"само в Германия завръщането към 
въглищата е по-значително, с 10 тера-
ватчаса. това води до увеличаване на 
производството на електроенергия от 
въглища в европейския съюз, което се 
очаква да се задържи на тези по-високи 
равнища за известно време", се казва в 
годишния доклад за пазара на въглища 
на международната агенция за енерги-
ята (мАе).

Европа понесе удар от $1 трилион 
заради енергийните разходи
Итоваесамоначалото-кризататепървазапочва

Унгария ще преговаря с „Газпром” 
без консултации с ЕК

Петер Сиярто

Германия се връща  
към въглищата
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Премиерните спектакли на 
новата постановка в сатирич-

ния театър "алеко константи-

нов" "влюбеният Шекспир" 
са на 21 и 22 декември, научи 
дума от мирослава вороно-

ва, връзки с обществеността 
на сатирата. Пиесата е създа-

дена въз основа на сценария на 
марк Норман и том стопард, 
адаптиран за сцена от лий 
Хол, оригинално поставен в 
"уест енд" от "дисни тиа-

трикал Продъкшънс & соня 
Фридман Продъкшънс", ре-

жисиран от деклан донелан, 
и съгласно дизайна на Ник 
Ормерод, с музика от Пади 
кънийн. Превод, постановка и 
музикално оформление - ан-

дрей аврамов, сценография 
- теодора лазарова, костюми 
- яна дворецка, песни - любо-

мир денев, хореография - та-

тяна янева, фехтовка - Нико-

лай Градинар.
участват сотир мелев, 

явор Борисов, рада кайряко-

ва, Боян арсов, иван Панев, 
стела Ганчева, александър 
Григоров, елена атанасова, 
Петър калчев, константин 
икономов, кирил Бояджиев, 
Борислав Захариев, михаил 

рядков, светозар Начев, те-

одор елмазов, васил Грън-

чаров, красимир куцупаров, 
симеон Гълъбов, Божидар 
мицев, асен мутафчиев, 
мартин Желанков, маргарита 
Хлебарова, ирина Първанова, 
Никол Георгиева.

"както всеки човек, ве-

ликият Шекспир също е бил 
млад, буен и копнеещ за лю-

бов. и няма как гениалното му 
творчество да не е преплетено 
с неговите вълнения, надеж-

ди и разочарования. За съжа-

ление, до нас са достигнали 
много малко факти за личния 
живот на Барда от стратфорд. 
това е повод за появата на 
най-различни теории и версии 
за авторството на творбите му, 
а също и за неговата личност. 

естествено, това не намалява 
значимостта на поезията и пи-

есите, подписани с името на 
уилям Шекспир. 

Нашата интерпретация на 
сценария на "влюбеният Ше-

кспир" - филм, отличен със 
седем награди "Оскар", по-

казва младия уил в момент на 
творческа криза: той отчаяно 
търси своята муза... и когато 
я открива в лицето на виола, 
се разгаря една невъзможна 
любов... "уви, любовният по-

ток не винаги е безметежен" 
- предразсъдъците на тога-

вашното общество потушават 
пламналите чувства. Но точно 
тази обречена любов се пре-

връща в творчески импулс за 
раждането на великата траге-

дия "ромео и Жулиета".
Пиесата е разказ за едни 

актьори, които се обединяват 
и преодоляват всички препят-

ствия, за да създадат нещо кра-

сиво. "влюбеният Шекспир" е 
обяснение в любов към театъ-

ра като изкуство. в спектакъ-

ла има поезия, музика, танци, 
фехтовка и... живо куче! точ-

но както е било по времето 
на Шекспир!", разказва режи-

сьорът андрей аврамов.

изложбата в столичната галерия 
“арте” - “стъпки във времето, I част - 
рисунките”, която може да се разгледа 
до 6 януари 2023 г., включва произ-

ведения на представените в каталога 
автори (наши съвременници) на тема 
“рисунките, стъпки във времето”. това 
е първа част на изложбата. През януари 
галерия “арте” ще гостува с произведе-

ния на същите автори в галерия “сре-

дец” в министерството на културата с 
представянето на печатното издание и 
втора част на изложбата - “Живопис и 
скулптура, стъпки във времето”, научи 
дума от галеристката Гергана Бори-

сова. Проектът се реализира с финансо-

вата подкрепа на НФ “култура”.
“дейността на “арте” ни убеди в 

едно - галерията категорично показ-

ваше изложби на стойностни автори 
с изя вен индивидуален почерк и пла-

стическа култура. стиловият спектър 
беше широк, но изключваше компро-

мисни имена и произведения, каквито 
също не бяха рядкост във възникнала-

та комерсиална среда.
така постепенно галерия “арте” 

привлече своя публика с високи кри-

терии за изкуството и се наложи като 
художествен център. тя беше може би 
встрани от крайно новаторските експе-

рименти, залагаше на утвърдени цен-

Основаха Литературна 
академия „Иван Давидков” 

СнимкаРБ“Геомилев”-монтана

Български поети, преводачи, из-
датели и университетски преподава-
тели основаха Литературна акаде-
мия “Иван Давидков”, съобщи БТА. 
Сред учредителите са проф. Цветан 
Теофанов, проф. Кирил Гогов, проф. 
Людмил Димитров, Бойко Ламбов-
ски, Кирил Кадийски, Калин Донков, 
Борислав Давидков (издател и син на 
Иван Давидков). Целта на Академия 
“Иван Давидков” е да откроява и 
награждава творци “със свой глас и 
творческа самобитност, с убедител-
на чувствителност, проявяващи мора-
лен и нравствен стоицизъм и полагащи 
усилия за съхраняването и обогатява-
нето на българския език, следвайки ви-
соките естетически критерии на своя 
патрон”. Наградата за принос в бъл-
гарската култура представлява пла-
кет и почетна грамота и ще се връчва 
всяка година на 9 март - рождения ден 
на поета, белетрист, есеист и главен 
редактор на изд. “Български писател” 
(1968-1990) Иван Давидков.

БЛАГОЙГЕОРГИЕВ,
бившфутболеннационал
БОЙКОКРЪСТАНОВ,актьор
ВАНКОУРУМОВ,художник

натозиденсародени

накратко

СнимкаСтефанмаРков

Галеристката Гергана Борисова, проф. Станислав Памукчиев,  
Николай Янакиев, доц. д-р Ружа Маринска, проф. Георги Каприев  
и Надежда Олег Ляхова на откриването на изложбата

Изложбата „Рисунките, стъпки във 
времето” представя галерия „Арте”

СнимкаантонДаСкалов

„Влюбеният Шекспир”
с премиера в Сатирата
Постановкатавъзоснованасценариянафилма,
отличенсъсседем„оскар”-а,енаандрейаврамов

ности и безспорно участваше в изграж-

дането на художествен вкус.
тя предостави пространството си 

и подкрепи както представителите на 
поколението, навлязло в художестве-

ния живот още през 60-те години, така 
и по-младите, но вече изявени фигури 
в живописта, скулптурата и графиката. 
За повече от десет години тя извоюва 
свое място в панорамата на софийския 
културен живот.

и когато през декември 2017 г. се 
премести на ново място - на ул. “Бузлу-

джа” 31, тя вече имаше изграден свой 
кръг, който я последва и продължи да 
подкрепя нейната дейност. само за 
пет години оттогава почитателите на 
изо бразителното изкуство получиха 
възможност да се запознаят с постиже-

нията на много от водещите ни творци.  
а за тях беше чест да представят рабо-

тите си именно в тази галерия. Галери-

ята запази уважението си към майсто-

рите от по-старото поколение, но все 
по-често с радост канеше и млади ав-

тори с техните нови търсения и откри-

тия. диапазонът от пластически почер-

ци продължи да бъде широк, формите 
- разнообразни, но безспорно условие 
остана високият вкус.

трябва да признаем, че подобна по-

зиция не е лесна. тя предполага култу-

ра, отговорност и добро познаване на 
съвременното изкуство. и не на послед-

но място, отношение към художника, 
разбиране за неговата природа, съпри-

частие към вълненията и проблемите 
му. именно тези качества създадоха 
престижа на галерия “арте”. Не се съм-

нявам, че те ще гарантират нейния ус-

пех и занапред”, пише изкуствоведката 
доц. д-р ружа маринска.

Напусна ни  
Любинка Нягулова

СнимкаБнт

Почина Любинка Нягулова - една 
от емблематичните говорителки на 
БНТ, а впоследствие и преподавателка, 
обучила стотици млади журналисти 
на правоговор, съобщи БНТ. Любинка 
Нягулова завършва ориенталистика в 
Софийския университет. Кариерата 
й на говорителка тръгва от радиото, 
а в телевизията попада след тежък 
конкурс от четири тура. Няма бълга-
рин, който да не си спомня излъчване-
то и гласа й през 70-те и 80-те години 
на миналия век. Люси, както я нари-
чаха близките и колегите й, влизаше в 
домовете на българите чрез емисиите 
“По света и у нас”. Любинка Нягулова 
преподаваше в Софийския универси-
тет, а през последните години имаше 
и школа за обучение на журналисти. 
Беше и председател на Обществения 
съвет на БНТ. Поклонението ще е в 
четвъртък, 22 декември, от 10,30 ч. в 
църквата на Централните софийски 
гробища. Поклон пред паметта й!
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прякопредаване

14.00„нашиятследобедсБСТв“

15.30новини

16.00Документаленфилм

16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15„Актуалноотденя“

20.00„Заисториятасвободно“

21.00„Контра“/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30„Актуалноотденя“/п/

23.10„Заисториятасвободно“/п/
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05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
Симеониванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Звезденпрах”-твфилм
15.00 Фестивалнаанимационното

кино:“Щастливбанан”-ани-
мационенфилм

15.10 “Снеженсвят”-твфилм
15.35 открий пловдив - Градска

художественагалерия
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 БнТпредставя-СтефанЦа-

нев:Живяхазстоживота/п/
22.00 “наполеон”-твфилм/6епи-

зод/(12)
23.00 посветаиунас
23.25 национален конкурс “Сгра-

данагодината”2022-цере-
монияпонаграждаването

00.55 Светътиние/п/
01.25 100% будни - сутрешно то-

кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

03.00 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

04.00 “Снеженсвят”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.68

21.30“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.83

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“Съдебназала:елей”-се-
риал,eп.19

00.30 “Добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.19

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “магия на лед” - шоу про-
грама,част2

02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“Доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/Женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

18.50“некаговорят”-токшоу

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Казановаврусия”-еп.7

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45 “Без право на слава” -

филм

23.45“мъжко/Женско”

01.10“вдействителност”-твшоу

02.00“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Казановаврусия”-еп.7

Очаквайте разногласия с 
приятелите. Сътресени-
ята може да се окажат 
много сериозни.

Намерете време за анга-
жиментите ви по дома, 
които отлагате, а са нале-
жащи. Ново запознанство.

Избягвайте рутината 
през свободните часове, 
така ще се насладите по-
пълноценно на почивката.

Самочувствието ви се 
подхранва от човек, кой-
то не спира да ви вдъхно-
вява. Летите!

Нечии решения ще ви под-
тикнат към действия в 
защита на интересите 
ви. Бъдете прагматични.

Денят ще ви предложи 
избор на възможности и 
от вас ще зависи какво ще 
предпочетете. Успех.

Каквито и да са проме-
ните, няма да влияят на 
крайния резултат. Някои 
ще пътуват наблизо.

Отговорно спазвате всич-
ки договорености с парт-
ньорите си и това ще ви 
прави спокойни.

Денят е по-благоприя-
тен за смели начинания, 
действайте. Парите ще 
дойдат, не му мислете.

Мисленето ви е конструк-
тивно и пропуските, кои-
то виждате, няма да ви 
се отразят сериозно.

Използвайте получената 
информация за целите на 
интересите си. Не прене-
брегвайте себе си.

Мнозина приемат про-
блемите на другите като 
свои, което ще е предпос-
тавка за ангажираност.

скръбнавест

тъжен помен
на 21.12.2022 г. се навършват 

40 дни от смъртта на

недка мИтева

(1938 - 2022)

много ни липсваш!
страдаме за теб!

поклон пред паметта й!

Анна и Данчо Йорданови

Юлиания се отказала от богат
и безгрижен живот и с цената на
ужасни страдания защитила вяра-
тасивбога

Св. Юлиания била дъщеря на
знатни и богати родители езичници,
които живеели във витиния (мала
Азия)вкраянаIIIвек.ощемалкатя
била сгодена за един момък на име
елевсий, също така от знатен род и
езичник. Като пораснала, тя имала
случай да се просвети чрез вярата
вистинскияБогисеубояладасвър-
же съдбата си с идолопоклонник.
Затова, когато дошло време да се
омъжи, заявила на елевсия, че ако
той не повярва в Христа, Комуто тя
служи, да си търси друга годеница.
Катосъобщилзатованародителите
наЮлиания,елевсийзаедностяхя
убеждавал да се отрече от вярата в
разпнатияХристос,нонищонебило
всъстояниедасклонимладатахрис-
тиянкадаотстъпиотТогова,Комуто
тясепредалабезвъзвратно.

разгневен до крайност от това,
коетомусепоказвалокатонепонят-

на упоритост от страна на Юлиания,
бащайсеотнесълкъмнеясъсзвер-
ска жестокост. Безпощадно я бил и
най-после пребита, я дал да я съди
елевсий, който в това време бил уп-
равител. Зарадвал се той отначало
на възможността да отмъсти на от-
хвърлилата го годеница, но като на-
блюдавалнеобикновенатайкрасота,
елевсий отново започнал да я моли
да се свърже с него, като обещавал
никогаданеяпринуждавадасепо-
кланянаезическитебогове.

нитомолби,нитонай-безчовечни
изтезания не могли да победят не-
устрашимата изповедница на името
Христово. Сърцето на мъченицата
горяло от пламенна молитва и тя с
неземна утеха превъзмогвала телес-
натаболка.

поразен от свръхестествената
сила, с която мъченицата понасяла
изпитанията, превишаващи човеш-
ките сили, народът славел Бога на
Юлиания и въодушевен от възторг,
изповядал Христа, едничкия истин-
скиБог.

повременастраданиятанаЮли-

ания повярвали около 630 души.
всичкитебилипосеченисмеч,като
приели по такъв начин Кръщение
чрез своята кръв. най-после и Юли-
аниябилаобезглавена.Товастанало
към 290 г. Тялото й било погребано
отхристиянитеинадгробайбилапо-
строенацърква.

Църкватапочитана21декемврисв.мчцаЮлианияипострадалиснея500мъжеи130женивникомидия
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Таня ГЛУХЧЕВА

световните шампиони по 
футбол бяха посрещнати в 
аржентина като богове. Над 
милион и половина фенове (по 
официални данни) чакаха с не-

търпение любимците си. Пре-

зидентът алберто Фернандес 
обяви с указ вчерашния ден за 
неработен.

играчите усетиха народна-

та любов още при слизането 
си от самолета на междуна-

родното летище “есейса”. Те 
минаха по червен килим под 
звуците на “мучачос” (“мом-

чета” - б.а.), химна на нацио-

налния отбор.
еуфорията не беше пре-

късната и от малка неприят-

ност по пътя, която можеше 
да завърши с фатален край. 
докато Лео меси и съотбор-

ниците му се придвижваха с 
открит автобус, за малко да 
се оплетат в надвиснали ка-

бели. Пострада единствено 
шапката на Паредес, която бе 
свалена от жиците.

много аржентинци се опит-

ваха да се доближат до превоз-

ното средство, за да поздравят 
световните шампиони, да им 
пожелаят още много успехи, 
да им дадат талисман или да 
бъдат по-близо до тях. Нався-

къде гърмяха фойерверки.

Премии на обща стойност 
375 000 лева бяха раздадени на 
най-заслужилите борци в класи-

ческия стил за 2022 г. Наградите 
са осигурени от компанията “Ли-

текс”, генерален спонсор на БФ 
Борба, обявиха от централата.

Най-голям бонус от 190 000 
лева получи кирил милов, кой-

то през тази година за първи 
път покори европейския връх 
при мъжете и спечели сребро на 

световното първенство в класи-

ческия стил. Чекът му бе връчен 
от данаил Ганчев, собственик 
на “Литекс” и член на Управи-

телния съвет на БФ Борба, както 
и от Христо маринов, президент 
на БФ Борба.

“Не очаквах такава голяма 
награда. Благодаря, че има такива 
хора, които да помагат на българ-

ския спорт, за да можем ние да 
продължаваме да сбъдваме меч-

тите си”, призна кирил милов, 
борец №1 у нас за 2022 г.

20-годишният талант едмонд 
Назарян заслужи премия от 150 
000 лева. През годината той 
спечели три медала от големи 
първенства - евротитлата при 
юношите и сребърни отличия 
на европейското и световното 
за мъже. 

айк мнацаканян получи 35 
000 лева за бронза от европей-

ското първенство в Будапеща.
“За нас беше много успешна 

година. На европейското пър-

венство спечелихме 10 медала, 
което не се бе случвало повече от 
30 години, а на световното има-

хме два финала в олимпийски ка-

тегории, което е обнадеждаващо. 
имаме и много млади момчета с 
потенциал за олимпийски квоти 
и медали. изказвам огромни бла-

годарности на генералния спон-

сор на федерацията - “Литекс”, 
от който срещаме огромна под-

крепа, за да може нашите мом-

чета и момичета да се подготвят 
спокойно. Пожелавам следваща-

та година да е още по-успешна 
и да спечелим максимален брой 
квоти за Париж 2024”, заяви пре-

зидентът на федерацията Христо 
маринов, световен шампион от 
москва 2010 и европейски пър-

венец от Белград 2012.

СнимкиБТА

Световните вицешампиони от Франция Юго Лорис, Оливие Жиру, Антоан Гризман, 
Орелиен Чуамени и Килиан Мбапе (от ляво на дясно) приветстват от балкона 
на 5-звездния хотел “Крийон” в Париж над 50 000 посрещачи. Феновете им устроиха 
шампионско посрещане, независимо от загубата на финала и ниските температури. Носителят 
на “Златната топка” за тази година Карим Бензема обяви навръх 35-ия си рожден ден , че 
слага край на кариерата си в националния отбор. Той има 37 гола в 97 мача за “петлите”

190 000 лева  
за Кирил Милов
Раздадохапремиизанай-успешните
борципрезгодината

СнимкАБФБоРБА,Start-Photo.bg

ФУТБОЛ
По Диема СПорт
20.00 Левски през 2022 г. (обзор)
Карабао Къп
22.00 Манчестър Юнайтед - 
Бърнли 

По Диема СПорт 2
21.45 Чарлтън Атлетик - 
Брайтън

По Диема СПорт 3
21.45 Нюкасъл - Борнемут 

По евроСПорт 1
ФрийСТАйЛ СКи
11.30 СК в Копър Маунтин, 
биг еър (м и ж)
12.50 СК в инихен, ски крос 
(м и ж)

Гледайте

1,5 милиона 
аржентинци 
приветстваха 
новите си идоли


